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تعادل در فشار شبکه توزیع آب اصفهان 
۳

آبفا مى گوید مشکل افت فشار و قطعى آب در مناطقى از شهر را رفع کرده است

۵

تابستان سختی برای ایران درراه است؟ آغاز به کار ستادهای انتخاباتی در اصفهانجهان نما چگونه Smart Viewرا فعال کنیم؟استان آلزایمر در کمین شما هم هست...تکنولوژی سلامت

دلایل پنهان 
پرخاشگر شدن کودکان

سقوط ۱۰ اصله درخت در اصفهان بر اثر تندباد

پیشنهاد روسی 
در دست بیرانوند!

رتبه اول شرکت توزیع برق استان اصفهان 
در زمینه نصب نیروگاه خورشیدی خانگی

۸

۶

پرخاشــگرى یکى از رایج ترین واکنش هــاى کودك در برابــر ناراحتى ها و 
ناکامى هاست و در واقع رفتارى است که قصدش آسیب رساندن جسمانى یا 

زبانى به دیگرى است. پرخاشگرى به رفتار آسیب زننده اى گفته مى شود 
که با قصد و عمد همراه باشد و به شکل هاى گوناگون مانند...

آیین افتتاحیه ارزیابی 
جایزه تعالی و پیشرفت 
در ذوب آهن اصفهان

خروج ۲ صنعت بزرگ 
استان از فهرست 
صنایع آلاینده

قایدی تا ۱۴۰۵
در زندان الاهلی!

۲

۸

۷

       

آتش افروزى فصل گرما آتش افروزى فصل گرما 
۶در جنگل هاى اصفهان در جنگل هاى اصفهان 

هشدارها درباره احتمال تخریب گسترده پهنه های جنگلی و مرتعی استان هشدارها درباره احتمال تخریب گسترده پهنه های جنگلی و مرتعی استان 

۵

ب ر بر ن ه ر
۶

ر برابــر ناراحتى ها و 
ساندن جسمانى یا 

 گفته مى شود 
د...
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یسدهاد روسی یساد وه ییی ره سسسووووو ر رههه وادروددد هاد روسیهههاها
دست بیرانوند! ونرات ندبیست نورت صنایعآلایندهست بیرانوند!! بس

۲

مهدى قایدى مورد توجه استقلال است اما 
باشگاه  اماراتى شــباب الاهلى مجوز خروج 
او از ادنوك لیگ را به همین ســادگى صادر 

نمى کند.در نقل و انتقالات تابستانى ...
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تابستان سختى براى ایران
 درراه است؟

پایان مهلت بانک ها براى
 اجراى قانون سود سپرده ها

خبرخوان
تتو چند؟!

روزنامه همشهرى |از آنجــا کــه 
تتوزدن غیرقانونى اســت، نرخ مصوبى براى 
هزینه هاى آن وجــود ندارد و همین دســت 
تتوکارها را براى گرفتن پول بیشتر باز گذاشته 
اســت. بســته به نوع طرح و میزان کار تتو از 
500هزار تومان تا 40و حتى 100میلیون خرج 
بر مى دارد. میترا مى گویــد: «مثلا براى اینکه 
دست پلمب بشه(تتو در کل دست) بعضى ها تا 

40میلیون تومان هم مى گیرن.» 

زمان واریز مرحله سوم 
معلوم نیست

خبر آنلاین |مدیر نظــارت بر ناشــران 
سازمان بورس و اوراق بهادار در رابطه با اقدامات 
سازمان بورس در رابطه با واریز مرحله سوم سود 
سهام عدالت گفت: بر اساس پیگیرى هاى انجام 
شده همچنان تعدادى از شرکت ها سود سهام 
عدالت را بصورت کامل پرداخت نکرده اند. ولى 
ا... جعفرى اظهار کرد: فهرست و اطلاعات این 
شرکت ها را به کمیته تخلفات ارسال کردیم تا با 
آنها برخورد لازم صورت پذیرد و در هر صورت 
سازمان بورس پیگیر دریافت مرحله سوم سود 
سهام عدالت از شــرکت هاى باقى مانده است 
تا پس از تکمیل وجوه مرحله سوم سود سهام 

عدالت پرداخت شود.

شناسایى2600 کودك کار 
و خیابان 

ایسنا| در ایران طبق آمارهاى کارگروه 
کودکان کار و خیابان وزارت کشــور در سراسر 
کشور 2600 کودك کار و خیابان شناسایى شده 
و تحت ساماندهى قرار گرفته اند و به گفته دبیر 
این کارگروه 14 استان اولویت این ساماندهى 
هســتند که در نهایت هدف اصلى بازگشــت 
کودك به آغوش خانواده و بهره مندى از حقوق 
طبیعى خــود همچون تحصیل، بهداشــت، 

مهارت آموزى و غیره است.

گوشه اى از زندگى تهران! 
گوشــت  خــوراك  «کنســرو  ایلنا |
آبدار مخصوص ســگ هاى بالــغ،850 هزار 
تومان؛ کنسرو مخصوص ســگ با طعم مرغ 
و بوقلمــون،680 هزار تومان؛ خــوراك ویژه  
پروبیوتیک به همراه حشــرات خشــک شده 
مخصوص همســتر، 520 هزار تومان؛ یونجه  
معطر، تهیه شده در کوه هاى آلپ، کاملاً طبیعى 
مخصوص جوندگان خانگى، 400 هزار تومان، 
قلاده چرم طبیعى در سه سایز، 800 هزار تومان 
و..... اینها قیمت برخــى از محصولات موجود 
در یک فروشــگاه حیوانات خانگى زنجیره اى 
(پت شاپ) در خیابان فرشــته تهران است! به 
گونه اى که پول چند وعده خوراك یک ســگ 
خانگى در یک شهر، تمام درآمد ماهانه  دست 
کم یک میلیون خانوار چهار نفره در همان شهر 

است....». 

«خون فروشى» نداریم
تابناك |مصطفــى جمالــى مدیرعامل 
سازمان انتقال خون ایران در واکنش به برخى 
که سازمان انتقال خون ایران را به خون فروشى 
متهم مى کنند، تاکید مى کند: صادرات و واردات 
خون امکان پذیر نیست، با اطمینان مى گویم که 
تاکنون نه یک واحد خون وارد شده و نه صادر 
شده چرا که جدا از بحث هاى حمل و نقل، ممکن 
است در یک کشور بیمارى خاصى وجود داشته 
باشد که با انتقال خون، این بیمارى منتقل شود.  
مدیرعامل سازمان انتقال خون ایران با اشاره به 
جنگ غزه و نیاز مبرم مردم فلسطین به خون، 
مى گوید: در دوران جنگ غــزه افراد زیادى با 
مراجعه به مراکز، خواهان اهداى خون به مردم 
غزه بودند، اما ما در آن دوران هم تاکید کردیم 

امکان انتقال خون وجود ندارد.

رئیس مرکز ملى پیش بینى و مدیریت مخاطرات وضع 
هوا ســازمان هواشناســى گفت: بارش هاى موسمى 
تابستان در جنوب شرقى ایران به نسبت سال گذشته 
افزایش مى یابد و به احتمــال زیاد بارش هاى پاییزى 
کشور امسال با تاخیر شروع مى شود که این دو شاخص 
مى تواند نشانه اثرگذارى پدیده آب و هوایى دورپیوندى 

«لانینا» بر ایران باشد.
صادق ضیائیان گفت: پیش بینــى ما افزایش یک تا 2

درجه اى دماى هوا دراغلب مناطق کشورحکایت دارد 
که گرم تر از نرمال است و این افزایش هوا هم ربطى به 

جریانات دورپیوندى «ال نینو» «لانینا» ندارد.

ضیائیان تصریح کرد: به طور معمول بارش هاى تابستانه 
ما عدد درشتى از سهم کل بارش هاى یک ساله کشور 
نیست و پیش بینى مى شود همین مقدار کم به احتمال 
زیاد محقق شود. اما اینکه بعضا عنوان مى شود تابستان 
ســختى را پیش رو داریم، با درنظر گرفتن منابع آبى 
است. چون خیلى از استان هاى نوار شمالى بارش هاى 
مناسبى دشت نکرده اند. اگرچه کل بارش ها نزدیک به 
میانگین بود اما این بارش ها به دلیل فعالیت چند سامانه 
بارشى قوى بود که در نیمه جنوبى کشور اتفاق افتاد و 
سهم نوار شمالى مخصوصا شهرهاى پرجمعیتى مثل 

تهران و کرج و...خیلى سهم درشتى نبود.

تخلفات سودى بانک ها موجب شــد تا بانک مرکزى 
ضمن اتمام حجت با بانک هاى متخلف 2 هفته زمان 
براى اصلاح و رعایت نرخ هاى ســود مصوب شوراى 
پول و اعتبار تعیین کند. دیروز ســه شــنبه اولتیماتوم 
بانک ها براى ارائه برنامه اصلاحى تمام  شد. در ماه هاى 
اخیر و بعد از مجوز انتشار اوراق گواهى سپرده خاص با 
سود 30 درصد که اسفندماه به منظور مدیریت بازار ارز 
براى مدت کوتاهى در نظام بانکى اجرایى شد، تخلفات 
بانک ها در حوزه نرخ سود شدت گرفت.کار تا جایى پیش 
رفت که بانک ها عملاً سود 30 درصدى اوراق سپرده 
خاص را چراغ ســبزى براى افزایش نرخ سود سپرده 

هاى بانکى تلقى کرده و برهمین اساس هم نرخ هاى 
سود را به صورت محسوسى افزایش دادند.این درحالى 
است که براســاس مصوبه ابلاغى به شــبکه بانکى 
حداکثر نرخ سود بانکى 22/5 درصد تعیین شده است.
بر همین اساس بانک مرکزى در بخشنامه اى به شبکه 
بانکى تأکید کرد: در بانک /موسســه اعتبارى متخلف 
برنامه اصلاحى لازم مصوب و حداکثر تا روز سه شنبه 
مورخ 22  /03  /1403 به معاونت نظارت این بانک ارائه 
شود. برنامه مذکور باید شامل تدابیر و اقدامات اصلاحى 
لازم الاجرا حداکثر ظرف مدت 2 هفته به منظور اصلاح 

و تعدیل نرخ هاى سود باشد.

آرمان کیانى
برگزارى همایش آموزشــى قوانین، مقررات و ضوابط 
محیط  زیســت که به مناســبت هفته محیط زیست 
به میزبانى پالایشــگاه اصفهان در ســالن اجتماعات 
شهرك شــهید محمد منتظرى برگزار شد، با خبرهاى 
مهمى همراه بود. مهمان ویژه این همایش احمدرضا 
لاهیجان زاده، مدیرکل حفاظت محیط  زیست استان 
اصفهان بود که در کنار محســن قدیرى، مدیرعامل 
هلدینگ پترو پالایش اصفهان نبــض همایش را در 

دست داشتند.
البته در همایش آموزشــى قوانین، مقررات و ضوابط 
محیط  زیســت مهمانــان دیگرى از جملــه فرماندار 
شهرستان شاهین شــهر و میمه نیز حضور داشتند اما 
بیشــتر خبرها حول اظهارات لاهیجان زاده و قدیرى 

مى گشت.
پر بیراه نیســت اگر بمب خبرى این همایش را متعلق 
به لاهیجــان زاده بدانیم آنجا کــه مدیرکل حفاظت 
محیط  زیست استان اصفهان خبر داد در آینده نزدیک 
فولاد مبارکه و پالایشــگاه اصفهان از فهرست صنایع 
آلاینده ها خارج مى شــوند و به گفته او کســانى که به 
دنبال منابع عوارض آلایندگى هستند باید به فکر منابع 

دیگرى باشند!
اشــاره لاهیجان زاده عمدتاً  به مســئولان و مدیران 
شهرستان شاهین شــهر و مبارکه است که سهم این 
شهرستان ها از عوارض آلایندگى پالایشگاه اصفهان 
و فولاد مبارکه را زیادتر از آن چیزى مى دانند که امروز 
نصیب آنها مى شــود. حالا لاهیجان زاده با کنایه به 
آنها مى گویــد با خروج قریب الوقوع فــولاد مبارکه و 
پالایشگاه اصفهان از فهرســت صنایع آلاینده ، سهم 
این شهرســتان ها از آلاینده بودن صنایع نامبرده نیز 

قطع خواهد شد.
البته ســیدمحمدرضا کاظمى طبا، فرماندار شهرستان 
شاهین شــهر و میمه که درهمایش آموزشى قوانین، 
مقــررات و ضوابط محیط  زیســت حضور داشــت در 
ســخنرانى اش در قبال اظهــارات لاهیجــان زاده 
موضعگیرى نکرد و بیشــتر به اقدامات انجام شده در 
حوزه محیط زیستى آن شهرســتان پرداخت اما به هر 
روى شاید کاظمى طبا بعد از همایش به این اندیشیده 
باشد که در مناسبت هاى بعدى چگونه مى تواند درباره 

موضوعى با این اهمیت به موضعگیرى دست بزند.
اما خروج فولادمبارکه و پالایشــگاه از فهرست صنایع 
آلاینده، تنها خبر مهمى نبود که مدیرکل حفاظت محیط  
زیســت اســتان اصفهان درهمایش آموزشى قوانین، 
مقررات و ضوابط محیط  زیست عنوان کرد. لاهیجان 
زاده در این همایش همچنین بــه وضعیت نیروگاه پر 
چالش شــهید منتظرى هم پرداخت و گفت که مانند 
گذشته معتقد است نیروگاه شهید منتظرى باید به شعاع 
50 کیلومترى خارج از شهر منتقل شود چون به صورت 
اجتناب ناپذیرى بار آلودگى آن  بالا است. او همچنین 
گفت که موضوع انتقال نیروگاه به خارج از شــعاع 50
کیلومترى شهر در حال رفت  وآمد فنى است و در شش 
ماه گذشته جلسات متعدد کارشناسى با پالایشگاه انجام 

شد و درخواست ها مورد بررسى قرار گرفت، همچنین 
به صورت هم زمان بازدید میدانى توســط معاون وزیر 

صورت گرفت.
وى تشریح کرد: اگر نیروگاه در توسعه سیکل ترکیبى 
در موقعیت فعلى گام بردارد، میزان مصرف گاز طبیعى 
بیش از یک میلیون مترمکعب کاهش مى یابد و در شش 
ماهه دوم با مشکل مواجه مى شویم، در صورت سیکل 
ترکیبى شــدن مجبور به مصرف گازوئیل در تابستان 

است که مجدداً کانون آلودگى خواهد بود.

  اقدامات زیست محیطى در پالایشگاه
میزبانى پالایشگاه اصفهان از همایش آموزشى قوانین، 
مقررات و ضوابط محیط  زیست طبیعتاً آبستن خبرهایى 
درباره این واحد عظیم صنعتى هم بود. جداى از خروج 
قریب الوقوع پالایشــگاه از فهرســت صنایع آلاینده، 
محســن قدیرى، مدیرعامل هلدینــگ پتروپالایش 
اصفهان نیز با بیان اینکه درحــال حاضر مدیریت 50
جایگاه سوخت در اســتان اصفهان برعهده پالایشگاه 
اصفهان، گفت که هدف گذارى هلدینگ پتروپالایش 
این اســت که محصولات باکیفیت ارائه دهد و از سال 

آینده نفت کوره یورو5 تولید کند.
قدیرى بر این موضوع هم تأکید کرد که تلاش مى شود 
تا به گفته او در چند سال آینده با نیل به استانداردهاى 
2050 تمامى محصولات پالایشــگاه اصفهان یورو 5

شود همچنین تلاش خواهد شد کوره هاى پالایشگاه 
اصفهان هم به سمت اســتانداردهاى جهانى رسانده 

شود.
جداى از این، قدیرى به اقداماتى هم اشاره کرد که در 
راستاى کاستن از بار آلودگى هوا و استفاده کمتر از آب 
در پالایشگاه به انجام رسیده است: « تمام برنامه ریزى 
ها براى این است که دورریز آب ما صفر شود و به همین 

منظور در پالایشگاه اصفهان سه کولینگ هیبریدى که 
در دنیا بى نظیر است براى کاهش مصرف آب در حال 
طراحى و نصب هستیم که هر کولینگ 120 مترمکعب 
در ساعت مصرف آب پالایشــگاه اصفهان را کاهش 
مى دهد. براى تولید یک هزار مــگاوات انرژى پاك و 
خورشیدى هم در دســتور کار پالایشگاه است که این 
پروژه برق خورشیدى تا پایان سال آینده به بهره بردارى 
مى رسد و 330 مگاوات برق تحویل شرکت برق استان 
اصفهان خواهیم داد که سه برابر مصرف خود پالایشگاه 
است. همچنین دو دستگاه پا یش هوا از گمرك در حال 
ترخیص است که به  روزترین دستگاه ها در جهان است 
و یک دســتگاه در خود پالایشگاه نصب و مانیتورهاى 
آن در سراسر استان نصب مى شــود، هر لحظه اى که 
آلایندگى داشته باشیم، حاضر به پاسخگویى هستیم.»

مدیرکل حفاظت محیط زیســت اســتان اصفهان هم 
که در اظهاراتش براى فعالیت پالایشــگاه سنگ تمام 
گذاشت، گفت که با وجود سخت گیرى هاى شدید اداره 
کل محیط زیست به پالایشگاه اصفهان، این پالایشگاه 

باکیفیت ترین پالایشگاه کشور به شمار مى رود. 
لاهیجان زاده درباره وضعیت زیست محیطى پالایشگاه 
اصفهان از جلسات متعدد کارشناسى با پالایشگاه خبر 
داد که در 6 ماه گذشته صورت گرفته است و به گفته او 
بندبند و جزءجزء درخواست ها مورد بررسى قرار گرفته 
و هم زمان بازدید میدانى توســط معــاون وزیر نیز در 
این زمینه صورت گرفته است که حاصل مجموع این 
اقدامات آن است که برخى از پروژه هاى پالایشگاه به 
مصوبه قبلى پالایشگاه برمى گردد و تأثیر محیط زیستى 
براى کل کشــور دارد که بنزین و گازوئیل تولیدى به 
استانداردهاى یورو 5 مى رسد. وى با بیان اینکه به دلیل 
اجراى این قسمت گوگرد از این زنجیره خارج مى شود، 
عنوان کرد: فرایندى معرفى شــده است که با فنّاورى 

جدید 700 تن گوگرد تولید شــده در روز به محصول 
جدیدى تبدیل مى شود.

  چرایى فعالیت پالایشگاه در بندرعباس
موضوع حضور پالایشــگاه اصفهان در بندرعباس هم 
از دیگر مباحث مهم مطرح شــده در همایش آموزشى 
قوانین، مقررات و ضوابط محیط  زیســت بود که به آن 

پرداخته شد.
 سال گذشــته بود که محســن قدیرى ضمن سفر به 
اســتان هرمزگان و ملاقات با اســتاندار آن استان، از 
آغاز فعالیت هاى پالایشــگاه اصفهان در بندرعباس 
خبر داد. حالا لاهیجان زاده از علت امضاى تفاهمنامه 
همکارى هلدینگ پتروپالایش اصفهــان با مقامات 
استان هرمزگان پرده برداشته و آن را به دلیل محدودیت 
فعالیت هاى پتروشیمى در استان اصفهان دانسته است. 
لاهیجان زاده در رابطه  با ایجاد پتروشیمى هاى جدید 
از عدم موافقت محیط زیســت با توسعه پتروشیمى ها 
در استان خبر داد و گفت که پالایشگاه اصفهان براى 
توسعه پتروشیمى هاى جدید خود، 40 هکتار زمین در 
ســاحل بندرعباس خریدارى کرده و پروژه ها در کنار 
دریا توســعه پیدا مى کند. اقدامى که به نظر مى رسد 
لاهیجان زاده به اســتناد آن خبر خروج قریب الوقوع 
پالایشگاه اصفهان از فهرست صنایع آلاینده را رسانه 

اى کرده باشد.
در مجموع برگزارى همایش آموزشى قوانین، مقررات 
و ضوابط محیط  زیست به میزبانى پالایشگاه اصفهان 
با حضور ارشــدترین مقامات محیط زیســت استان و 
هلدینگ پتروپالایش از جملــه همایش هایى بود که 
خبرهاى مهمــى از آن بیرون آمــد. خبرهایى درباره 
اقدامات محیط زیســتى صنایعى که بار اتهامى آنها در 

آلوده کردن محیط زیست بسیار بالا است. 

آن سوى برگزارى همایش محیط  زیستى در پالایشگاه اصفهان

اولین نظرسنجى انتخاباتى
در نظرســنجى مرکز افکارســنجى  ایسنا |
دانشجویان ایران (ایســپا) در آستانه چهاردهمین 
دوره انتخابات ریاست جمهورى یکى از سوال هاى 
محورى نرخ مشــارکت مردم اســت. نتایج موج 
دوم نظرسنجى ایســپا نشــان داد، 44/4 درصد 
از شــهروندان گفته اند قطعا در انتخابات ریاســت 
جمهورى مشارکت خواهند کرد و 7/3 درصد اشاره 
داشــتند به احتمال زیاد در این انتخابات شــرکت 
مى کنند. 28/7 درصد از مردم بیان داشتند به هیچ 
وجه در این انتخابات شــرکت نخواهند داشــت و 
نزدیک به 15 درصد نیز هنوز درخصوص شــرکت 
یا عدم شرکت در انتخابات تصمیم نگرفته و مردد 

هستند.

نتیجه احراز صلاحیت ها 
پیش بینى  پذیر نبود 

سخنگوى شــوراى نگهبان گفت:  تسنیم|
اینکه نتیجــه احراز صلاحیت هــا پیش بینى  پذیر 
نبود معنایش این اســت که با جدیت سوابق همه 
داوطلبان بررسى و بحث ها به صورت جدى صورت 
گرفته اســت. هادى طحان نظیف گفــت: پرونده 
هر 80 نفر ثبت نام کننده و تمام ســوابق این افراد 
مورد بررســى قرار گرفت.  وى با بیان اینکه برخى 
پرونده ها روشن هستند و مى شود به سرعت درباره 
آن ها تصمیم گیرى کرد، گفت: در مقابل اما برخى 
پرونده ها براى بررسى به زمان بیشترى نیاز دارند. به 
طورى که در جلسات بررسى صلاحیت نامزدهاى 
انتخابات ریاست جمهورى اخیر برخى از پرونده ها 

بیش از یک بار بررسى شدند. 

پیوستن عراقچى
 به ستاد پورمحمدى؟

عضو جامعه روحانیت مبارز از مذاکره با  ایلنا |
عباس عراقچى جهت حضور در ستاد پورمحمدى 
خبر داد. حجت الاسلام ســیدمحمدجواد جلالى 
درباره برخى ادعاها در مورد مذاکره با عراقچى براى 
حضور در ســتاد پورمحمدى گفت: موضوع اصلى 
مربوط به ریاست ستاد نبود اما یکى از موضوعات 
مذاکره بود اما بیشتر مشــاوره و همراهى با آقاى 
پورمحمدى مطرح است تا در خدمت ایشان باشیم. 
اما اینکه این درخواســت را قبول کردنــد را باید 

خودشان جواب دهند.

قالیباف چند بار 
نامزد شده است؟ 

محمدباقــر قالیبــاف ســه مرتبه  ایسنا |
تجربه نامــزدى انتخابات ریاســت جمهورى در 
دوره هــاى نهم (ســال 1384) و یازدهم (ســال 
1392) و دوازدهــم (1396) را دارد که در ســال 
1384 در رقابــت با محمــود احمدى نــژاد، اکبر 
هاشــمى رفســنجانى، مهدى کروبى، مصطفى 
معین، على لاریجانــى و محســن مهرعلى زاده 
چهارم شــد. قالیباف همچنین در انتخابات ســال 
1392 در رقابت با حســن روحانى، سعید جلیلى، 
محسن رضایى، على اکبر ولایتى و محمد غرضى 
دوم شــد و در جریان رقابت هاى انتخاباتى ســال 
1396 نیز در حمایت از ابراهیم رئیسى کناره گیرى 

کرد.

نامزد »جام» کیست؟
ایسنا |علیرضــا خجســته پور قائم مقــام 
جامعه اسلامى مهندســین  گفت: جامعه اسلامى 
مهندسین تاکنون دو جلســه فوق العاده در شوراى 
مرکزى برگزار کرده اســت و بنا داریــم تا پایان 
هفته جلســه اى سراســرى با حضور همه دبیران 
استانى برگزار کنیم و از پس از شنیدن نقطه نظرات 
آنها به جمع بندى برســیم و در نهایت پنجشــنبه 
بیانیه اى را منتشــر کرده و اعــلام مواضع کنیم و 
کاندیداى مورد حمایت خود را به همه مردم معرفى

 کنیم.

خروج 2 صنعت بزرگ استان از فهرست صنایع آلاینده

رییس اتــاق بازرگانى تهران با بیــان اینکه اتاق هاى 
بازرگانى تلاش خود را براى جلوگیرى از تصویب لایحه 
افزایش تعطیلى که مخل کســب و کار بود،با رویکرد و 
نگاه ملى به کار گرفتند،گفت: بعد از عدم تایید تعطیلى 
شنبه از سوى شــوراى نگهبان، تعطیلى پنجشنبه هم 
منتفى شد.محمود نجفى عرب گفت: اتاق هاى بازرگانى 
تلاش خود را براى جلوگیرى از تصویب لایحه افزایش 
تعطیلى که مخل کســب و کار بود را با رویکرد و نگاه 
ملى به کار گرفتنــد. در این میان، موضــع اولیه اتاق 

بازرگانى مخالفت با افزایش تعداد روزهاى تعطیل و به 
ویژه تعطیلى روز پنجشنبه بود که در صورت تحقق مى 
توانست با کاهش دادن روزهاى کارى مشترك با اغلب 
کشورها به سه روز در هفته، آسیب هاى جبران ناپذیرى 

را به همراه داشته باشد.
به گفته نجفى عرب، ابتدا با پیگیرى ها نظر کمیسیون 
اجتماعى مجلس تغییر کرد و بحث تعطیلى پنجشــنبه 
که مدنظر دولت بود، منتفى و شــنبه جایگزین شد، اما 
در قدم بعدى و در پیامد حضور بنــده به عنوان نماینده 

بخش خصوصى در هیات عالى نظارت مجمع تشخیص 
مصلحت نظام در هشــتم خرداد ماه، کلیــت طرح از 
موضوعیت ساقط شد، بدین ترتیب فارغ از نظر شوراى 
نگهبان، خوشــبختانه بررســى لایحه دولت و مصوبه 

مجلس از دور خارج خواهد شد.
وى اظهار داشــت: نظر هیــات عالى نظــارت نه تنها 
مخالفت با تعطیلى شنبه که اساســا مخالف با افزایش 
تعطیلات هفتگى بود. همچنین مشخص شد که دولت 
ســیزدهم نیز اصرارى براى به نتیجه رساندن لایحه 

پیشنهادى خود ندارد.
نجفى عرب گفت: همچنین در ایــن هیات مورد تاکید 
قرار گرفت که پنجشنبه جزئى از تعطیلات رسمى کشور 
نیست و همه سازمان ها و دستگاه هاى دولتى مکلف به 

ارائه خدمات از جمله خدمات تجارى هستند. 
وى افزود: صرف نظرکردن قانونگــذار از تعطیلى روز 
پنجشــنبه و ممانعت از ایجاد خســارت، براى بخش 
خصوصى اقتصاد کشور به منزله یک موفقیت چشمگیر 

است.

سخنگوى ستاد انتخابات کشور گفت: راى دهندگان با 
شناسنامه یا کارت ملى مى توانند راى دهند.

محســن اســلامى در یک گفت وگوى تلویزیونى با 
بیان این که «شــعبه هاى اخذ راى بــه «پرتراکم» و 
«کم تراکم» تقسیم شده اســت»، گفت: نمایندگان 
فرمانداران، نیروهاى حفاظت، متصدیان شعبه و سایر 

عوامل اجرایى دراین شعبه ها تا پایان راى گیرى حضور 
دارند. در شعبه هاى پرتراکم 7 متصدى و در شعبه هاى 

کم تراکم 5 نفر حضور خواهند داشت.
وى با بیان این که «بیش از 800 هزار نفر در شعبه هاى 
اخــذ راى در چهاردهمیــن دوره انتخابات ریاســت 
جمهورى فعالیت خواهند داشــت»، گفت: این افراد 

اکثرا از اقشــار مختلف مردم هســتند. در جمهورى 
اســلامى ایران، مردم در نظارت و اجــراى انتخابات 

همیشه خدمات شایانى داشته اند. 
دبیر و سخنگوى ستاد انتخابات کشور با اشاره به این که 
«براى شرکت در این انتخابات شناسنامه یا کارت ملى 
نیاز است»، خاطرنشــان کرد: دستگاه احراز هویت در 

همه شــعبه هاى اخذ راى فراهم اســت و نیاز به مُهر 
زدن روى شناسنامه نیست. براساس اصلاحیه قانون 
انتخابات، راى دهنده با کارت ملى یا شناســنامه راى 
مى دهد و تعرفه راى هم کاغذى خواهد بود. در قانون 
انتخابات ریاست جمهورى، انتخابات تمام الکترونیکى 

دیده نشده و به همین جهت محدودیت قانونى داریم.

تصمیم نهایى درباره تعطیلى روز پنجشنبه

راى دهندگان شناسنامه یا کارت ملى به همراه داشته باشند
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ادامه راه شهید رئیسى مشارکت 
قوى در انتخابات است

دادگسترى اصفهان با تخریب
 محیط زیست برخورد مى کند

آغاز به کار ستادهاى 
انتخاباتى در اصفهان

همزمان با معرفى فهرست نامزدهاى تایید صلاحیت 
شده ریاست جمهورى از سوى شوراى نگهبان و آغاز 
تبلیغات این دوره از انتخابات، ستادهاى استانى برخى از 
این نامزدها در استان اصفهان تشکیل شده است. على 
صالحى، سخنگوى شـوراى اسلامى شـهر اصفهان 
به عنوان مسـئول سـتاد انتخاباتى علیرضـا زاکانى در 
اسـتان اصفهان انتخاب شده اسـت. در جلسه شوراى 
هماهنگى جبهه اصلاحات اسـتان اصفهان، مرتضى 
طهرانى، معاون سابق شهردار اصفهان و عباس رضائى، 
استاندار سـابق اصفهان به عنوان رئیس ستاد و رئیس 
شوراى سیاستگذارى ستاد انتخاباتى مسعود پزشکیان 
در استان اصفهان انتخاب شده اند. گفته مى شود سردار 
محمدعلى مهره کش، رئیس کانون بازنشستگان بسیج 
در استان اصفهان نیز به عنوان مسئول ستاد انتخاباتى 
محمدباقر قالیباف در استان اصفهان انتخاب شده است. 
همچنین سید ناصر رضوى، فعال قرآنى و عضو اسبق 
شوراى شـهر به عنوان مسئول سـتاد انتخاباتى سعید 

جلیلى در اصفهان فعالیت مى کند. 

نشست فعالان اندیشکده 
حکمرانى دانشکده اقتصاد 

وزیـر اقتصـاد و امـور دارایـى در نشسـت بـا فعـالان 
اندیشکده حکمرانى دانشکده اقتصاد دانشگاه اصفهان 
با اشاره به تربیت سیاست پژوهان جوان در کشور گفت: 
در راستاى اجراى این طرح از دانشجویان تحصیلات 
تکمیلى دانشـگاه هاى معتبر کشـور دعوت مى شـود. 
احسـان خاندوزى افزود: این اعضا با استفاده از ارتباط 
گیرى با کارشناسـان مختلـف قیود سیاسـتگذارى را 
از نزدیـک لمـس مى کننـد. وى گفت: بـراى نزدیک 
شدن پیشـنهادات این سیاسـتگذاران جوان بمنظور، 
سیاسـتگذارى در موضوعات مختلف کشـور بعضا در 
مجموعه هاى زیر مجموعه وزارتخانه حتى مشـغول 
بکار شـده اند. وزیر اقتصاد تاکید کرد: از ظرفیت هاى 
اندیشـکده حکمرانى دانشـگاه اصفهان میتـوان بهره 
بـردارى لازم را برد و در صددیم که فعال تر از گذشـته 

گام برداریم.

ادامه ناپایدارى هاى جوى 
در اصفهان 

کارشناس مسـوول پیش بینى هواى استان اصفهان 
گفـت: ناپایدارى هاى جوى تـا پایان هفتـه جارى در 
اصفهان ادامه دارد. مینا معتمدى اظهار کرد: بررسـى 
نقشه هاى بیانگر گذر امواج ضعیف متناوب در ساعات 
بعدازظهر و عصر تا پایان هفته از مناطق شمالى، غربى 
و تا حدودى مرکزى استان اسـت. وى افزود: گذر این 
امواج منجر به رشد ابر، وزش باد نسبتاً شدید تا شدید، 
کرد و خـاك، گاهى توفـان لحظه اى و کاهـش دید و 
کاهش کیفیت هوا را خواهیم داشت. کارشناس مسؤول 
پیش بینى هواى اسـتان اصفهان گفـت: همچنین در 
مناطق مستعد رگبار، رعد و برق و احتمال بارش تگرگ 
وجود دارد. وى ادامه داد: ناپایدارى هاى این سامانه که 

تا پایان هفته در ساعات بعدازظهر ادامه دارد.

16 حادثه طى 24 ساعت 
معاون امداد و نجات هلال احمر استان اصفهان گفت: 
16 حادثه طى 24 سـاعت منتهى به روز سـه شنبه در 
استان اصفهان گزارش شده است. بمانعلى یوسفى  با 
اشـاره به اینکه 8 مورد از این حوادث جاده اى، 4 مورد 
شهرى و 4 مورد خدمات حضورى بوده است، گفت: در 
این حوادث 55 نفر حادثه دیدنـد. معاون امداد و نجات 
هلال احمر اسـتان اصفهان  گفت: طى 24 ساعت 31 

نفر نیز اسکان اضطرارى داشتند.

سد چقدر آب دارد؟
بر اساس آخرین آمار اعلام شده از سوى دفتر مطالعات 
پایه منابع آب، حجم آب پشت سـد زاینده رود به 426 
میلیون متر مکعب رسیده که برابر با 37 درصد از حجم 
سد بوده و نسبت به سال گذشـته 24 درصد کاهش را 

ثبت کرده است. 

سهیل سنایى
از حوالى نیمه خرداد امسال شبکه توزیع آب در برخى نقاط 
کلانشــهر اصفهان از جمله خیابان هاى پروین، مولوى، 
معراج، میدان جمهورى، خیابــان فروغى، کاوه و خیابان 
شهید باهنر با افت فشار روبه رو شــد. در برخى نقاط هم 

خبرهایى مبنى بر قطع آب منتشر شده بود.
این وضعیت باعث شد تا حسین اکبریان، مدیر عامل آبفاى 
استان روز 16 خرداد ماه با حضور در مرکز مدیریت ارتباط 
با مشتریان آبفاى استان اصفهان بر نحوه پاسخگویى به 
مشترکین این شرکت نظارت کرده و  در این تماس ها موارد 
مربوط به افت فشار و حوادث در برخى از نقاط شهر اصفهان 
را بررسى و دســتورات لازم را براى رفع این مشکلات در 

اسرع وقت صادر کند.
روز هاى طولانى تابستان سال 1400 براى ساکنان بخش 
هایى از شهر اصفهان، یادآور قطعى و افت شدید فشار آب 
بود تا جایى که تانکرهاى آب رسان وظیفه توزیع آب بین 

ده ها هزار شهروند ساکن این مناطق را انجام مى دادند.
حالا سه سال بعد از آن روزهاى خاص، دوباره افت و قطعى 
به شبکه آب بازگشته اگر چه آبفا مى گوید این مشکل را 

حل کرده است.
اکبریان مى گوید با توجه به تمهیــدات و اقدامات انجام 
شده، اکنون فشار شبکه توزیع آب شهر اصفهان در حالت 
متعادل قرار دارد و قطعى یا افت فشار در شبکه آبرسانى این 

کلانشهر گزارش نشده است.
پیش تر هم گزارش شــده بود که در خــرداد ماه جارى با 
تکمیل  عملیات شبکه آبرسانى خیابان باهنر، زمینه تقویت 
فشار شــبکه آب بیش از 50هزار نفر درقسمتى از منطقه 

شمال اصفهان فراهم شد. این منطقه اى است که خبرها 
درباره افت فشار آب در آنجا نیز منتشر شده بود.

آبفاى اصفهان اعلام کرده است که عملیات تقویت شبکه 
آبرسانى خیابان باهنر به طول یک کیلومتر از کنار گذر اتوبان 
ردانى پور آغاز شد و در خیابان آیت اله صادقى به پایان رسید 
که به دنبال اجراى این عملیات فشار آب خیابان هاى رباط 
اول، باهنر، فروغى، استاد شهریار، امام خمینى (ره) و آیت 

ا... صادقى1/5 برابر نسبت به سال قبل بیشتر شده است.
عملیات تقویت فشارشبکه آب خیابان باهنر در دو فاز از سال 
1401 در دستور کار قرار گرفت که فاز یک این عملیات که 
بیش از 700 متر بود در سال 1402 به پایان رسید و سپس 
فاز دوم آن عملیاتى شد که در خرداد ماه جارى در مدار بهره 
بردارى قرار گرفت. با در مدار قرار گرفتن این خط در شبکه 
توزیع آبرسانى اصفهان، آب با فشار مناسب در اختیار مردم 

منطقه قرار مى گیرد.
اما چرا هنوز وارد فصل تابستان نشــده، کار به افت فشار 
یا قطعى آب کشــیده شده است؟ حســین اکبریان مدیر 
عامل شرکت آب و فاضلاب استان اصفهان مى گوید: در 
روزهاى اخیر گرم شدن شدید و ناگهانى هوا، توپوگرافى و 
تراکم جمعیتى متفاوت در مناطق شهرى همچنین نصب 
پمپ هاى غیرمجاز و مصرف بى رویه برخى از شهروندان، 
افزایش مصرف آب، افت فشار و قطعى را به همراه داشت 
که با تلاش بى وقفه کارکنان آبفاى استان، اکنون توزیع 

عادلانه آب عملیاتى شده است.
وى با بیان اینکه بر اساس پیش بینى ها ، استان اصفهان 
امسال داغ ترین تابســتان  را پیش رو خواهد داشت، افزود: 
افزایش دماى هوا باعث رشد تصاعدى 20 درصدى مصرف 

آب در سطح شهر اصفهان شد که تمهیدات لازم براى این 
مساله با وارد کردن منابع تامین آب جدید فراهم شده است 
و امیدواریم با صرفه جویى و رعایت الگوى مصرف توسط 
مشترکان و با توجه به افزایش میزان تامین آب در سامانه 
اصفهان بزرگ، افت فشــارها به حداقل برســد و سطح 

رضایتمندى افزایش یابد.
مدیرعامل شــرکت آب و فاضلاب اصفهان افزود: با آغاز 
فصل گرما و وارد مدار شدن کولرهاى آبى، میزان مصرف 
آب بطور محســوس افزایش مى یابد که ســرویس کولر 
و نصب سایبان بر روى آن ســبب صرفه جویى حدود 20 

درصدى در مصرف آب مى شود.
وى با بیان اینکه در فصول گرم ســال ناترازى بین منابع 
و مصارف وجــود دارد، تاکید کرد: مشــترکان، مصارف 
غیرضرور آب را به ســاعات ابتدایى روز یا انتهاى شــب 
موکول و از آبیارى باغچه ها و فضاى سبز با آب آشامیدنى 

خوددارى کنند.
اکبریان اســتفاده از شــیرآلات کاهنده و کاهش زمان 
اســتحمام را ضرورى دانســت و افزود: مالکان طبقات 
فوقانى مجتمع هاى مسکونى براى تامین فشار آب از نصب 
پمپ مستقیم بر روى شبکه آب که موجب تضییع حقوق 

همسایگان مى شود، خوددارى ورزند.
مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب اصفهان گفت: از سوى 
دیگر کاهش 40 درصدى بارندگى در ســال هاى اخیر و 
طولانى شدن روزهاى خشکى زاینده رود موجب شده است 
تا چاه هاى نزدیک به رودخانه با ظرفیت آبدهى سه هزار و 
200 لیتر در ثانیه و بسیارى از چاه هاى محلى از مدار بهره 

بردارى خارج شوند.

رئیس کل دادگسترى اصفهان هشدار داد: دستگاه قضایى 
با هرگونه سوء استفاده یا اقدامى که موجب تخریب یا آسیب 
رساندن به منابع طبیعى و محیط زیست شود، برخورد قاطع 
مى کند.حجت الاسلام والمسلمین اسدا... جعفرى افزود: 
مساله محیط زیست بدلیل تاثیر مستقیمى که بر سلامت 
جسم و روح مردم دارد، از اهمیت ویژه اى برخوردار است و 
رفع مشکلات این حوزه، جزو اولویت هاى دستگاه قضایى 
است.وى با اشاره بدلایل ضعف در اجراى قوانین و مقررات 
زیست محیطى گفت: قوانین و مقررات بسیارى در حوزه 
حفاظت از محیط زیســت وجود دارد که در پاره اى موارد، 

تعارض هایى نیز در آنها مشاهده مى شود.

رئیس کل دادگسترى اصهان افزود: همچنین سوء استفاده  
برخى افراد در حوزه صنعت و معدن و نبود آمایش سرزمینى 
دقیق در مسائل زیست محیطى، باعث بروز مشکلات در 

این حوزه شده است.
وى تاکید کرد: مصوباتى که با ضمانت اجراى محکم در 
شوراى حفظ حقوق بیت المال به تصویب مى رسد مى تواند 

در موضوع رفع مشکلات محیط زیستى کارساز باشد.
حجت الاســلام  جعفرى، راهکار حل مشکلات محیط 
زیستى را تبدیل مسائل زیست محیطى به یک گفتمان 
اصلى در نظام اسلامى با مشارکت جدى و موثر نهادهاى 

مردمى و حاکمیتى و فعالان محیط زیست عنوان کرد.

فرمانده سپاه صاحب الزمان(عج) استان اصفهان گفت: 
ادامه راه شهید رئیسى مشارکت قوى در انتخابات است، 
با مشــارکت در انتخابات تهدید، جنگ و برنامه ریزى 

دشمن علیه ما خنثى خواهد شد.
سردار پاسدار مجتبى فدا در جمع اعضاى اتاق بازرگانى 
و فعالان اقتصادى استان اصفهان اظهار داشت:  شهید 
رئیسى شــبانه روز براى مردم، محرومیت زدایى و رفع 
مشکلات کشــور وقت گذارى کرد و خستگى را خسته 
کرد، دایره خدمت رسانى و خادم یارى امام رضا(ع) را در 
کشور فراگیر کرد تا جایى که امروز در اصفهان 20 هزار 

خادم یار وجود دارد.

سردار فدا با اشاره به برگزارى انتخابات ریاست جمهورى 
گفت: در انتخابات ریاســت جمهورى مشــارکت همه 
جانبه داشته باشیم و کسى را انتخاب کنیم که مردمى، 
انقلابى، خستگى ناپذیر بوده و قدرت عبور از تحریم ها 
و توان ایســتادگى در برابر دشــمن را داشــته باشد و 
براى مشــکلات مردم دائما در حال تلاش باشــد، در 
مناظرات پنجه به صورت نظام نکشــد و دستاوردهاى 
نظام را مورد ســوال قرار ندهد، به دنبال حفظ ارزش ها 
و مقدسات مردم باشــد و به ســربازى رهبرى افتخار 
کند و با بى خبرى از مشــکلات به درك و شعور مردم 

بى احترامى نکند.

چالش نبود نیروى کار ماهر در شهرضا 
 نصف جهان  فرماندار شهرضا گفت: نبود نیروى کار 
ماهر یکى از مشــکلات جدى صنایع در شهرستان 
شهرضا است و دانشگاه ها مى توانند با تربیت نیروى 
متخصص در حل مسائل ما در شهرستان کمک کنند.

امیر جعفرى اظهار کرد: ما در کشــور از حیث نیروى 
انسانى، سرمایه، منابع، مواد اولیه و ابزار مشکل نداریم 
اما در مدیریت و بهره ورى داراى مشکلاتى هستیم و 
اگر به این موضوع مهم توجه نکنیم بهره ورى خوبى 

نیز نخواهیم داشت.
فرماندار شــهرضا تصریح کرد: اگر مراکز مدیریت 
مهارت آموزى و مشاوره شغلى دانشگاه ها متناسب 
با این رویکــرد تطبیق داده شــوند مى توانند ضمن 
پاســخگویى به نیازهاى جامعــه و بکارگیرى فارغ 

التحصیلان دانشگاهى بهره ورى لازم را نیز افزایش 
دهند.

وى تاکید کرد: برنامه ریــزى در خصوص آموزش و 
افزایش مهارت آموزى نیروى کار ماهر و ســرمایه 
گذارى در حوزه مشاغل جدید همچون مشاغل ناشى 
از هوش مصنوعى، رمز ارزها و… و همچنین توجه به 
ویژگى هاى نسل جدید در این راستا از جمله مقدمات 

ضرورى به شمار مى رود.
جعفرى با اشاره به مراکز صنعتى مهم در شهرستان 
که بعضاً در سطح ملى تأثیرگذار هستند بر ضرورت 
ارتباط دانشــگاه ها با مراکز صنعتى و حل مشکلات 
این صنایع از طریق مراکز رشدو شرکت هاى دانش 

بنیان و… تاکید کرد.

کاشان، نگین درخشان انگشتر گردشگرى اصفهان است
 نصف جهان   مدیر کل میراث فرهنگى، گردشگرى و 
صنایع دستى استان اصفهان گفت: کاشان چون نگین 
انگشترى در این استان مى درخشــد و از این حیث 

داراى نقش آفرینى ویژه در کشور است.
امیر کرم زاده با اشاره به ویژگى هاى گوناگون کاشان 
بزرگ، این خطه را شــهر گل و گلاب و آئینه، شهر 
هنر، مخمل، زرى و ابریشــم، شهر نقاشى و فرش و 
شهر جهانى نساجى سنتى و خانه هاى تاریخى نامید.

وى همچنین با یادآورى مفاخر و مشــاهیر کاشان، 

افزود: چهره هاى برجســته اى نظیــر غیاث الدین 
جمشید کاشانى، کمال الملک، سهراب سپهرى، کلیم 
کاشانى، محتشم کاشانى در این دیار پرورش یافته اند.
مدیرکل میراث فرهنگى، گردشگرى و صنایع دستى 
اســتان اصفهان، آمار بالاى بازدیــد از آثار تاریخى 
کاشــان و همچنین ظرفیت هاى غنــى فرهنگى و 
تمدنى این شهر را بیانگر توجه ویژه در زمینه مرمت 
بناهاى تاریخى و همچنین ارتقاى زیرساخت ها در 

این منطقه دانست.

آماده سازى 90 درصدى زمین طرح  مسکن در نطنز
 نصف جهان   رئیس اداره راه و شهرسازى شهرستان 
نطنز گفت: آماده ســازى زمیــن 12 هکتارى طرح 
نهضت ملى مســکن شــهر نطنز با پیشــرفت 90 

درصدى در حال اجراست.
علیرضا موحدى اظهار کرد: در مجموع در شهرستان 
نطنز بیش از 5000 نفر براى طرح نهضت ملى مسکن 
اقدام به ثبت نام کرده اند کــه از این تعداد1500 نفر 

متقاضى شرایط هستند.
وى افــزود: پــس از تلاش هاى انجام شــده براى 
تأمین زمین و تهیه طرح تفکیکى و ابلاغ آن توسط 

کمیسیون ماده پنج، برابر توافقات، اجراى آماده سازى 
به بنیاد مسکن انقلاب اســلامى واگذار و عملیات 
خاك بردارى و خاکریزى زمین ها با پیشــرفت 90 

درصدى در حال اجراست.
رئیــس اداره راه و شهرســازى شهرســتان نطنز، 
گفت: ایــن طرح، بنیــاد ســاخت بــوده و داراى 
127 پلاك مســکونى و به صــورت طبقاتى چهار 
طبقه بــر روى پیلوت بــوده که همــه متقاضیان 
واجد شــرایط طــرح نهضت ملى نطنز را پوشــش 

مى دهد.

برداشت 10 هزار تن گل محمدى در کاشان
 نصــف جهان   پیش بینى مى شــود بــا پایان فصل 
برداشــت، در مجموع 10 هزار تــن گل محمدى از 
گلستان هاى مختلف سطح شــهر کاشان برداشت 
شود.مدیر جهاد کشــاورزى کاشان با اشاره به اینکه 
برداشت این گل در بخش هاى کوهستانى و خنک 
ترکاشــان تا اوایل تیرماه ادامه دارد، افزود: به طور 
معمول از مقدار 4.2 تن گل محمــدى از هر هکتار 
زمین هاى کاشان برداشــت مى شود و بر این اساس 
پیش بینى مى شود با پایان فصل برداشت، در مجموع 
مقدار 10 هزار تــن گل محمدى از گلســتان هاى 

مختلف سطح شهر کاشان برداشت شود.
على محلوجى ادامــه داد: بیش از پنــج هزار باغدار 

کاشانى در زمینه کاشت گل محمدى مشغول فعالیت 
هســتند که هر یک حداقل چهار نفر کارگر را براى 
فرایند گل چینى از هر یک هکتار زمین به کار گرفته 
اند که اشــتغالزایى بالایى در شهرســتان به همراه 

داشته است.
معاون رئیس سازمان و مدیر جهاد کشاورزى کاشان 
با اشــاره به اینکه گلابگیرى گل هاى برداشت شده 
به طور جداگانه در توسعه اقتصادى و اشتغالزایى در 
استان و شهرستان کاشان نقش بسزایى دارد، گفت: 
48 واحد گلابگیرى صنعتــى و نیمه صنعتى و بیش 
ازیک هــزار و 680 واحد گلابگیرى ســنتى نیز در 

کاشان فعالیت دارند..

40 درصد سرمازدگى به درختان میوه در اردستان
 نصف جهان    مدیر جهادکشاورزى اردستان گفت: 
بیش از 40 درصد ســرمازدگى به درختان میوه را 
در شهرستان اردستان داشتیم که با پیگیرى هاى 
انجام شــده، مبلغ 730 میلیون تومان براى بخش 

کشاورزى برزاوند تخصیص پیدا کرد. 
محمد امینى اظهار کرد: ماهیانه 60 واحد پخت نان 
نرم وجود دارد حدود هشــت هزار و 230 کیسه آرد 
در ماه به آن ها توزیع مى شود که نظارت و بازرسى 
از نانوایى هاى ســطح شهرســتان بر عهده جهاد 

کشاورزى بوده است .
امینى تصریح کرد: 30 مورد تغییر کاربرى غیرمجاز 
در شهرســتان بوده، همچنین واگذارى انشعابات 

براى گلخانه هاى شهرستان و دامدارى هاى فعال 
نیز حدوداً 700 مورد بوده است.

وى با بیان اینکه 12 مورد ســند کشاورزى صادر 
شــده اســت، ادامه داد: تعداد 238 مورد بازدید از 
اراضى کشــاورزى براى صدور سند انجام شده که 

در مجموع 50 هکتار بوده است.
مدیر جهاد کشــاورزى اردســتان اضافــه کرد: 
ملاقــات مردمــى، پــروژه افتتاح توســعه مرغ 
تخم گذار در روســتاى ظفرقند، دیدار با فرماندار، 
امام جمعــه و نماینده مردم اردســتان در مجلس 
شــوراى اســلامى از دیگر برنامه هاى این هفته 

خواهد بود.

آبفا مى گوید مشکل افت فشار و قطعى آب در مناطقى از شهر را رفع کرده است

تعادل در فشار شبکه توزیع آب اصفهان

سخنگوى سازمان آتش نشانى و خدمات ایمنى شــهردارى اصفهان گفت: تصادف 
زنجیره اى هفت خودرو در اتوبان خرازى اصفهان 10 مصدوم بر جاى گذاشت که حال 

سه نفر از آنان وخیم گزارش شده است.
سرآتشیار محمد شریعتى افزود: ساعت 12:52 دوشنبه 
شب یک مورد تصادف زنجیره اى در اتوبان شهید خرازى 
در مسیر جنوب به شمال پل وحید به سازمان آتش نشانى 
اصفهان گزارش شــد که نیروهاى آتش نشانى از سه 

ایستگاه یک، هفت و 16 به محل حادثه اعزام شدند.
وى با اشاره به اینکه این عملیات امداد و نجات پیچیده 
حدود 2 ساعت به طول انجامید، ادامه داد: در این حادثه 
تعدادى خودرو که عامل اصلى تصادف بودند از ســمت 
جنوب به شمال اتوبان در حال حرکت بودند که با برخورد 

به هم و نیز گاردریل از مسیر منحرف و وارد لاین مقابل و موجب انحراف سه خودرو در 
لاین مخالف شده و تصادف سنگینى را رقم زدند.

سخنگوى سازمان آتش نشانى و خدمات ایمنى شــهردارى اصفهان تصریح کرد: در 
این حادثه هفت خودرو در اثر تصادف و برخورد با 2 لاین اتوبان به همراه سرنشــینان 
دچار مصدومیت شدند که آتش نشانى براى نجات جان افراد محبوس شده در خودروها 
مجبور به برش بخشى از گاردریل وسط اتوبان کرد تا خودروهایى که درگیر شده بودند 

را آزاد کند.

وى ادامه داد: در این تصادف زنجیره اى هفت نفر دچار جراحت ســطحى و شکستگى 
اعضاى بدن و سه نفر مجروح با حال وخیم تحویل اورژانس شد.

شریعتى گفت: در این حادثه، 2 خودرو به طور کامل واژگون و سرنشینان آن محبوس 
در خودرو شــدند که نیروهاى آتش نشــانى به منظور 
جلوگیرى از وقوع آتش ســوزى احتمالى ناشى از ریزش 
بنزین خودروها محل حادثه را ایمــن و مجبور به برش 

خودروها شد.
وى با اشاره به اینکه این حادثه از سمت پل وحید به سمت 
چهار راه جهاد رخ داده است، بیان کرد: در بخشى از این 
اتوبان یک پیچى واقع شده است که در سال هاى گذشته 
نیز بسیار حادثه خیز و موجب تصادفات زنجیره اى شده بود.
اما به گفته شاهدان محلى علل اولیه این حادثه حرکات 
مارپیچ سه خودرو با هم گزارش شده است. هشتم خرداد ماه جارى نیز در مسیر جنوب به 
شمال بزرگراه خرازى قبل از خیابان شهیدان در اثر تصادف پژو و پراید و برخورد آن ها با 

مانع 6 نفر مصدوم شدند و یک مرد 30 ساله جان باخت.
پیش از این رییــس پلیس راهور فرماندهى انتظامى اســتان اصفهــان گفته بود که 
گاردریل هاى وسط بزرگراه ها استاندارد نیست و باید به نیوجرسى استاندارد تبدیل شود.

استاندارد نبودن بزرگراه ها، نداشتن نیوجرسى، عرض کم بین خطوط، بى توجهى کافى به 
جلو و رعایت نکردن فاصله طولى، عوامل مهم تصادفات در بزرگراه هاست.

تصادف زنجیره اى 7 خودرو در اتوبان خرازى
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سامسونگ که مدتى است آپدیتOne UI 6.1 را براى برخى گوشى هاى 
خود عرضه کرده است حالا آن را براى گوشى اقتصادى گلکسىA13 5Gو 

همچنین گلکسىF34منتشر کرده است.
A136BXX- با شــماره نسخهA13 5Gاین به روزرســانى براى گلکسى

U7DXE2و حجم حدود 1.5 گیگابایت در برخى کشــورهاى اروپایى در 

حال انتشار است.
براى گلکسىF34نیز با شماره نسخهE346BXXU4CXE1و حجم حدود 

2 گیگابایت در هند قابل دسترس است.
A33 و A73براى دو گوشى میان رده گلکسىOne UI 6.1به تازگى آپدیت 

نیز منتشر شده است. البته لازم به ذکر است که هیچ کدام از این گوشى ها 
قابلیت هــاى هوش مصنوعــى را دریافت نکرده اند و صرفا گوشــى هاى 

رده بالاى سامسونگ آن ها را دریافت مى کنند.
S24که چند ماه پیش به همراه سرى گلکسىOne UI 6.1رابط کاربرى

عرضه شــد اخیرا به گوشى هاى سرى گلکســىS23و گوشى هاى تاشو 
گلکسى زد فولد 5 و زد فلیپ 5 نیز راه یافته است. 

این رابط کاربرى به شــما اجازه مى دهد تا والپیپرهاى سفارشى تولید کنید 
و افکت هاى آب وهوا و پرتره روى صفحه قفل گوشــى خود اعمال کنید. 

همچنین شما به قابلیت هاى هوش مصنوعى دسترسى خواهید داشت که به 
شما در هنگام تماس ها کمک خواهند کرد. این قابلیت ها شامل مترجم آنى، 

حذف نویز محیطى و رونویسى خواهند بود.

گوگل در به روز رســانى جدید نسخه ى آیفون و 
آیپد مرورگر کروم مشــکل آزاردهنده اى را حل 

کرده است.
نسخه  آیفون و آیپد گوگل کروم در به روزرسانى 
جدید، امکان سفارشى ســازى نوار منو را فراهم 
کرد. نوار منو همان منویى است که با ضربه زدن 
روى ســه نقطه ى ســمت راســت بالا مى آید. 
اکنون در پاییــن این صفحــه، گزینه ى جدید 

«شخصى سازى منو» دیده مى شود.
لیســت نوار منو قبلاً مواردى که زیاد اســتفاده 
مى شــد، در ابتدا قرار مى داد و به طور مداوم در 
حال تغییر بود. اکنون مى توان ویژگى «چینش 

هوشمند نوار منو» را خاموش کرد.
به  غیــر از گزینه هــاى تنظیمــات و اطلاعات 
وب سایت، مى توان هر چیز دیگرى را از منو حذف 
کرد؛ ازجمله بوك مارك هــا، دانلودها، تاریخچه 
و بخش مدیریت رمزعبور. به عــلاوه مى توان 

چیدمان فهرست پایین نوار منو را تغییر داد. 
تغییــرات نوار منــو صرفاً در نســخه ى آیفون 
گوگل کروم اعمال شــده اســت و حالا جاى 
خالى آن در نســخه ى اندروید حس مى شــود. 

در حال حاضر، منو Overflow (در پیکسل 8) که 
با ضربه زدن باز مى شود، کل  صفحه را مى گیرد 
و براى دستیابى به دیگر گزینه ها باید اسکرول

 کرد.

در پاسخ به این سوال که smart viewچیســت مى بایست گفت که یکى از 
قابلیت هاى جذاب تعبیه شده در گوشى هاى گلکسى که به کاربر کمک مى کند 
تصویر موبایل خود را روى تلویزیون بیندازد و محتوا را در ابعاد وسیع ترى مشاهده 
کند. البته این قابلیت بهترین عملکرد را در محصولات سامســونگ دارد و کار 

کردن با آن نیز بسیار ساده است.
نحوه فعال سازى اسمارت ویو ساده تر از چیزیست که تصور کنید و به راحتى و در 
کم ترین زمان مى توانید تصویر گوشى خود را روى تلویزیون منعکس کنید و از 

این قابلیت کاربردى حداکثر لذت را ببرید.
نکته اى که در این زمینه نیاز است بدانید اینست که نسخه اندروید موبایل شما در 
استفاده از اسمارت ویو تاثیر گذار است و اگر از نسخه 11 یا بالاتر اندروید استفاده 

کنید به شما تنها امکان اشتراك گذارى به صورت بى سیم داده مى شود
مهم ترین مرحله فعال ســازى این قابلیت و اتصال گوشى به تلویزیون متصل 

شدن هر دو دستگاه موبایل و تلویزیون به یک شبکه wifi یکسان است
تلویزیون شما باید به قابلیت بى سیم Miracast نیز مجهز باشد که خوشبختانه 
اکثر تلویزیون هاى جدید و بروز، توانایى پشتیبانى از آن را دارند و موضوعى نیست 
که در کار شما اختلال ایجاد کند همچنین بهترست تمامى برنامه هاى مرتبط با 

اسمارت ویو را به آخرین نسخه آپدیت نمایید.
بعد از توجه به نکات گفته شده، به ســراغ اصل موضوع برویم تا گام به گام یاد 

بگیرید که SmartView چگونه کار مى کند.
ابتدا تلویزیون خود را روشن کنید. سپس آن را به Wifi متصل نمایید. فراموش 

نکنید باید تلویزیون را حتماً به همان شبکه واى فاى گوشى متصل کنید. صفحه 
موبایل خود را از بالا به پایین بکشید تا صفحه Quick Panel براى شما باز شود. 
اکنون بر روى آیکون SmartView ضربه بزنید.( اگر این گزینه را در میانبرهاى 
خود نمى بینید، توصیه مى کنیم براى دسترسى راحت تر آن را اضافه کنید.) اگر 
به درستى تلویزیون را به Wifi وصل کرده باشید، نام آن را در لیست دستگاه هاى 

قابل اتصال مشاهده مى کنید.
اگر روى صفحه نمایش پین کد نمایش داده شد، نگران نباشید چرا که اولین بار 
که از طریق اســمارت ویو به تلویزیون وصل مى شوید، ممکن است این اتفاق 
smart view بیفتد؛ در این صورت کافیســت کد نمایش داده شده را در برنامه

وارد کنید. در آخر روى گزینه Start now ضربه بزنید تا تصویر گوشــى خود را 
روى تلویزیون بیندازید.

smartview با طى کردن مراحل گفته شــده به ســادگى مى توانید از قابلیت
استفاده کنید و تصویر گوشى خود را روى تلویزیون مشاهده نمایید. ناگفته نماند 
محتواهاى محافظت شــده با DRM را نمى توانید از این طریق روى تلویزیون 

خود پخش کنید.
ممکن است ابعاد تصاویرى که روى تلویزیون منعکس شده مناسب نباشد یا به 
هر دلیلى علاقه به تغییر آن داشته باشید، در این صورت کافیست در گوشى خود 
Set aspect ratio بشوید و ســپس روى گزینه Smart view وارد تنظیمات

ضربه بزنید تا بتوانید اندازه مورد نظر خود را انتخاب کنید. در این قسمت امکان 
مخفى کردن و سفارش سازى اعلان ها نیز وجود دارد. 

به روزرسانی سامسنگ برای ۲ گوشی اقتصادی آپدیت نسخه آیفون گوگل کروم با تغییری مهم

Smart Viewچگونه
را فعال کنیم؟ MSI به عنوان یکى از مطرح ترین برندهاى مادربرد در جهان اعلام کرد 

افزون بر عرضه مدل هاى جدید مبتنى بر چیپست X870، مادربردهاى 
Ryzen این کمپانى هم از پردازنده هاى جدید AM5 کنونى سوکت
9000 پشتیبانى مى کنند. هم زمان MSI از برخى قابلیت هاى جدید و 
بسیار کاربردى موجود در مادربردهاى آتى خود براى رایزن 9000 پرده 

برداشته است.
دارندگان مادربردهاى کنونى سوکت AM5 ساخت MSI قادر خواهند 
بود با نصب آخریــن آپدیت BIOS از هریــک از پردازنده هاى جدید 
Ryzen 9700 وX 7 9900X ،Ryzen، 9950X 9 Ryzen
9600X با اطمینان خاطر اســتفاده کنند. براى این کار کافى است  5

به صفحه مادربرد خود بر روى وب سایت رسمى MSI مراجعه کنید.
MAG این سازنده مشهور در کامپیوتکس امســال دو مادربرد جدید
PWIFI-PROX870 و TOMAHAWKWIFIX870
را هم به نمایش گذاشت که داراى برخى قابلیت هاى به شدت خواستنى 

هستند.
EZPCIeClip و EZPCIeRelease اولین قابلیت هاى جدید
II نام دارند که مربوط به نصب و جداسازى آسان کارت گرافیک هستند. 
EZPCIeRelease جداســازى کارت گرافیک را بســیار آسان 
مى کند و تنها کافى است دکمه مخصوص را فشار دهید تا قفل نگه دارنده 
کارت گرافیک آزاد شود. EZPCIeClipII هم از نظر نگه داشتن و 

آزادسازى کارت توسعه بهبود چشمگیرى یافته است.
هم زمان MSI در مادربردهاى X870 دســت به ارتقاى اسلات هاى 
موسوم به PCIeSteelArmor زده که 121 درصد قوى تر از نسل 
قبل هستند تا وزن بالاى کارت هاى گرافیک جدید به خوبى و به دور از 

هرگونه دغدغه تحمل شود.
ام اس آى نسل دوم ClipII2.EZM را هم براى نصب و جداسازى 
آسان اس اس دى هاى M.2 معرفى کرد. این مکانیزم فاقد هرگونه پیچ 
بوده و تنها کافى است آن را فشــار بدهید تا درایو SSD2.M در جاى 

خود محکم شود. جداسازى نیز به همین سادگى انجام مى شود.
MSIX870 از دیگر ویژگى هاى جــذاب موجود در مادربردهــاى
5,0 و  LightningPCIeGen مى توان به درگاه هاى پرسرعت
M.2 اشاره کرد. همچنین یک کانکتور 4USB حالا به طور استاندارد 
در کلیه مادربردهاى MSIX870 یافت مى شود که پهناى باند آن به 
40 گیگابیت در ثانیه مى رسد. MSI مکانیزم وصل کردن و جداسازى 
کانکتورهاى آنتن Wi-Fi را هم بهبود بخشیده است و حالا آسان تر از 

هر زمان دیگرى انجام مى شود. 
با داشتن مادربردهاى MSI مى توانید بالاترین کارایى ممکن و حداکثر 
قابلیت ها را از پردازنده هاى ســرى 9000AMDRyzen دریافت 

کنید.

اگر مادربرد
MSI AM۵ دارید...

اینستاگرام به تازگى شــروع به آزمایش تبلیغات اجبارى کرده است. حرکتى که 
شاید درآمد خوبى را عاید توسعه دهندگانش بکند، اما مى تواند تجربه کاربرى را به 
شدت تحت تأثیر بگذارد.این تبلیغات که نمى توانند توسط کاربران نادیده گرفته 
شــوند، به منظور افزایش درآمد تبلیغاتى این پلتفرم طراحى شده اند. با این حال، 
نگرانى هایى درباره واکنش کاربران و تأثیر آن بر رضایت و تعامل آنها وجود دارد. 
برخى معتقدند که این نوع تبلیغات مى تواند کاربران را از اینســتاگرام دور کرده و 
به پلتفرم هاى دیگر هدایت کند.اینســتاگرام به عنوان یکى از پلتفرم هاى بزرگ 
اجتماعى، همواره به دنبال راه هایى براى افزایش درآمد از طریق تبلیغات بوده است. 
با این حال، اجراى تبلیغات اجبارى رویکرد بسیار نامطلوبى است که هیچ کاربرى 
آن را دوست نخواهد داشت. بسیارى از کاربران از تبلیغات میان پستى و استورى ها 
استفاده مى کنند، اما عدم امکان رد کردن این تبلیغات مى تواند باعث نارضایتى و 
کاهش تجربه کاربرى شود.یکى از نگرانى هاى اصلى در این باره، این است که 
این نوع تبلیغات مى تواند به کاهش تعامل کاربران با دیگر محتواها منجر شــود. 
اگر کاربران مجبور به دیدن تبلیغات غیرقابل رد کردن شوند، ممکن است زمان 
کمترى را براى تعامل با پست ها و استورى هاى دوستان و صفحات مورد علاقه 
خود صرف کنند.اما در سمتى دیگر، این اتفاق خوبى براى صاحبان تبلیغات است 
و قطعاً از چنین موضوعى استقبال مى کنند؛ چرا که تبلیغات آن ها به طور تضمینى 
دیده خواهد شد. این مى تواند منجر به افزایش هزینه تبلیغات در اینستاگرام شود، 
زیرا تبلیغ دهندگان حاضرند مبلغ بیشترى براى نمایش تبلیغات خود بدون امکان 
رد شدن بپردازند. در نهایت، نتیجه این آزمایش ها و واکنش کاربران مى تواند نقش 
مهمى در تعیین آینده تبلیغات در اینستاگرام ایفا کند. اینستاگرام باید به دقت نظرات 
و بازخوردهاى کاربران را بررسى کند تا تعادل مناسبى بین افزایش درآمد و حفظ 
تجربه کاربرى پیدا کند. اگر صاحب پیج اینستاگرامى و افزایش فالوور اینستاگرام 

باشید، این تغییر مى تواند به ضرر شما تمام شود!

شیائومى قابلیت جدیدى را به رابط کاربرى اندرویدى خود اضافه کرده که 
عمر باترى گوشى هاى شیائومى، ردمى و پوکو را دو برابر مى کند.

در زمانى که تکنولوژى همواره در حال پیشرفت است، ابتکارات نوآورانه اى 
که به مشکلات رایج کاربران گوشى هاى هوشــمند پاسخ مى دهند بسیار 
ارزشمندند. اخیراً شیائومى اقدام به معرفى یک ویژگى نوآورانه کرده است که 
به کاربران این امکان را مى دهد تا عمر باترى گوشى هایشان را دو برابر کنند.

این قابلیت جدید با نام حالت مدیریت پیشرفته باترى، به طور موثر با مشکل 
رفتار نامتعادل باترى هاى گوشى هاى شیائومى برخورد مى کند. با فعال سازى 
این قابلیت، سیستم عامل به طور هوشــمندانه تنظیمات مصرف باترى را 
بهینه سازى مى کند، به طورى که مصرف انرژى توسط برنامه ها و پروسه هاى 
پس زمینه بــه حداقل ممکن برســد. این به معناى کاهــش فعالیت هاى 

غیرضرورى و بهبود کارایى انرژى باترى مى باشد.
همچنین، این ویژگى قابلیت انتخاب سه سطح مختلف بهینه سازى را براى 
کاربران فراهم مى کند، از جمله حالت کاربرد معمولى که تعادل بین عملکرد 
و مصرف باترى را فراهم مى کند، حالت حفظ عمر باترى که براى مواقعى که 
کاربران نیاز به افزایش عمر مفید باترى دارند مناسب است، و در نهایت حالت 
عملکرد قوى که براى کاربرانى که به بهره ورى بیشتر نیاز دارند ایده آل است.

با این ابزار هوشمند، کاربران گوشى هاى شــیائومى مى توانند عمر باترى 
گوشى هایشــان را به طور قابل توجهى افزایش داده و بدون نگرانى از نیاز 
به شارژ مکرر و مزاحمت هاى مربوط به اتمام شارژ باترى از تجربه استفاده 

بیشترى از دستگا ه خود لذت ببرند.

اینستاگرام پر از تبلیغات 
اجباری و آزاردهنده می شود!

عمر باتری گوشی های 
شیائومی را دو برابر کنید سامســونگ به تازگى از نســل جدید مانیتورهاى گیمینگ خود رونمایى 

Odyssey و OdysseyG60SD کرده است. مانیتور هاى گیمینگ
G80SD با پنل هاى OLED به بازار آمده و گیمرها قادرند تا از نمایشگر 

32 اینچى 4K در کنار مانیتور 27 اینچى با سرعت بالاتر بهره ببرند. 
مانیتور OdysseyG80SD سامسونگ به پنل 32 اینچى با وضوح 3840
در 2160 پیکسل مجهز شده است. نکته جالب تر اینکه مانیتور مورد نظر به 
فناورى built-instreamingtech مجهز شــده و مى توانید درست 

مانند تلویزیون هوشمند شرکت سامسونگ از این مانیتور استفاده کنید.
پنل این مانیتور با نرخ نوسازى 240 هرتز و زمان پاسخگویى 0,03 میلى ثانیه 
مى تواند یک گزینه بسیار پر ســرعت براى گیمرها باشد. همچنین باید به 
پشتیبانى از DisplayPort و دو درگاه HDMI اشاره کرد. البته ظاهراً 

نمى توان تصاویر را از طریــق درگاه USB-C به نمایش درآورد. تاکنون 
جزئیات بیشترى درباره قیمت این مانیتور منتشر نشده است.

مانیتور OdysseyG60SD شرکت سامسونگ نیز از یک پنل 27 اینچى 
با وضوح 1440p استفاده مى کند اما نرخ نوسازى نمایشگر آن به 360 هرتز 

مى رسد که مقدار قابل توجهى محسوب مى شود.
FreeSyncPremiumPro هر مانیتور گیمینگ سامسونگ از گواهى
برخوردار بوده و هنوز اطلاعاتى در مورد پشتیبانى G-Sync انویدیا وجود 
OdysseyG60SD ندارد. از نظر درگاه هاى ورودى و خروجى، مانیتور

مشابه OdysseyG80SD عنوان شده است.
هر دو مانیتور با پنل هاى مســطح عرضه شده که براى برخى گیمرها بسیار 
مناسب است. البته روشنایى این مانیتورها کمتر از 250 نیت است. همچنین 

باید به فناورى SamsungOLEDSafeguard این مانیتورها اشاره 
کرد که یک فناورى محافظت در برابر سوختگى صفحه نمایش است. 

شرکت سامسونگ به تاریخ عرضه یا قیمت این محصولات اشاره اى نکرد، با 
این حال هر دو مانیتور به عنوان مدل هاى 2024 شناخته مى شوند و احتمال 

مى رود تا قبل از پایان سال جارى میلادى در دسترس گیمرها قرار بگیرند.

G۸۰SD و G۶۰SD رونمایی سامسونگ از مانیتورهای گیمینگ
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یک روز استرس مى تواند کارى کند که فرد تغییرات ژنتیکى پنج ساله را فقط طى 
24 ساعت پشت سر بگذارد، اما این به آن معنا نیست که یک روز پراسترس خاص 

مى تواند سال ها زندگى را از بین ببرد.
نتایج تحقیق جدید براى اولین بار نشان مى دهد که استرس مى تواند سلول هاى بدن 
را ظرف یک روز پنج سال پیر کند. البته خواب خوب شبانه بخش اعظم این آسیب 

را جبران مى کند.
برخى افزایش سن را در گذر ســال ها و برخى دیگر در خطوط چهره و خط لبخند 
جســت وجو مى کنند اما از نگاه دانشــمندان موضوع کمى پیچیده تر است. آن ها 

مى گویند سن بیولوژیک معیار و ملاك مهم ترى است.
ســن بیولوژیک با باز کردن دى ان اى و خواندن آن براى بررسى تغییرات کوچک 
تعیین مى شود که ساعت اپى ژنتیکى نامیده مى شــود. این تغییرات را مى توان با 
پوسیدگى ناخن یا خراش روى سى دى مقایســه کرد که در سطح میکروسکوپى 

رخ مى دهند.
دکتر آرت پترونیس، متخصص ژنتیک از دانشگاه کانادا، مى گوید مردم در طى زمان 
تغییراتى را در این ســاعت ها جمع آورى مى کنند و دانشمندان هم تا به امروز فکر 
مى کردند که این ساعت هاى اپى ژنتیکى در مدت زمان کوتاه کاملا ثابت و بدون 
تغییرند. اما طبق تحقیقات دکتر پترونیس که در مجله Aging Cellمنتشر شد، این 

ساعت ها ممکن است به تغییراتى که در طول روز رخ مى دهد، حساس باشند.
این ساعت بسیار حساس است و یک روز استرس مى تواند کارى کند که فرد تغییرات 
ژنتیکى پنج ساله را تنها طى 24 ساعت پشت سر بگذارد. اما این به آن معنا نیست 
که یک روز پراسترس خاص مى تواند سال ها زندگى را از بین ببرد. زیرا این تغییرات 

ژن ها مى تواند در جهت مثبت هم کار کند.
به همین دلیل شــرکت هاى متعددى در سراســر جهان به وجود آمده اند که براى 
افرادى که در مورد پیرى سلولى شان کنجکاوند، آزمایش هاى خانگى ارائه مى دهند. 
متخصصان مى گویند در حوزه علم اپى ژنتیک، هنوز چیزهاى زیادى درباره درستى 

این آزمایش ها وجود دارند که نمى دانیم.
این مطالعه نشــان مى دهد که همه ما در مقیاس نوسانى تغییرات اپى ژنتیک قرار 
داریم، نه در سن ایســتا و ثابت. محققان امیدوارند تا از طریق این آزمایش درهاى 

تازه اى را در حوزه ساعت هاى اپى ژنتیک بگشایند.

قوز کردن وضعیت بدنى اســت که بیشــتر در نوجوانان و جوانان دیده 
مى شــود. از قدیم گفته اند که غوز کردن وضعیت بدى براى بدن ایجاد 
مى کند و مى تواند به ستون فقرات آسیب بزند. اما کانورسیشن به آسیب 
کمتر شنیده شده ناشــى از قوزه کردن اشــاره کرده و آن تاثیر منفى بر 

حافظه است.
افرادى که قوز مى کنند، مى توانند در مقایســه با آنهایى که حالت بدنى 
صاف و بدون قوز دارند، حافظه ضعیف تر و خلق وخوى بدترى داشــته 
باشند. به گزارش نیویورك پست، تحقیقى هم در سال 2017 انجام شد 
که نشان مى دهد، افرادى که غوز مى کنند، خاطرات بد بیشترى را به یاد 

مى آورند.
به گزارش کانورسیشــن، بنابراین پى  بردن بــه اینکه چطور قوز کردن 
«بد» تلقى شد، چندان دشوار نیســت، زیرا از دیرباز، نمایانگر وضعیت و 
حالت منفى بدن بوده است. اما به رغم تمامى برداشت هاى روانشناختى 
و شخصیتى که به فرد قوزکرده نسبت مى دهند، آیا این خمیدگى پشت 
براى ستوان فقرات مضر است و آیا برخى وضعیت هاى بدنى باید واقعا 

خوب و برخى دیگر بد در نظر گرفته مى شوند؟
طى دو دهه گذشــته، تحقیقات بالین زیادى انجام شده است که نشان 

مى دهد که قوز کردن بر ستون فقرات تاثیرى نمى گذارد. شواهدى هم که 
اثبات کند افرادى که قوز مى کنند، احتمالا درد کمر یا درد گردن مى گیرند، 
در دسترس نیست. مدرك روشنى که نشان دهنده تاثیر منفى قوز کردن 
هنگام کار پشت میز یا کار با موبایل، بر ستون فقرات باشد، موجود نیست. 
در آخرین دستورالعمل بهداشتى بریتانیا هم در مورد کار با صفحه نمایشگر 
به «وضعیت بدنى ایده آل» کمتر تاکید و در عوض توصیه شده است که 
«وضعیت هاى بدنى راحتى را انتخاب کنید، حالت بدنتان را تغییر دهید، از 
وضعیت  بدنى ناخوشایند (مانند خمیدگى یا قوس دادن به پشت یا گردن) 
بپرهیزید و در طول روز، هرازچندگاه وضعیت ثابتى را که در آن قرار دارید 
تغییر و به خودتان استراحت دهید. همه این نکات به کاهش خطر ابتلا به 

درد و خستگى عضلانى کمک مى کنند».
با تمام این ها یک جنبه وجود دارد که ممکن اســت «قوز کردن» تاثیر 
منفى روى آن داشته باشد. به گزارش سى ان ان، قوز کردن در مقایسه با 
صاف نشستن، احتمالا حافظه ضعیف تر و کسلى به همراه خواهد داشت و 
این دست مشکلات حافظه و خلق وخو مى تواند با تغییر وضعیت از حالت 
قوزکرده به حالت شق ورق و صاف بهبود یابد. بنابراین شاید پربیراه نیست 

که قوز کردن حالتى منفى را تداعى مى کند.

یک شبه پیر شدن امکان دارد؟ ارتباط عجیب قوز کردن و حافظه 

پرخاشــگرى یکى از رایج ترین واکنش هاى کــودك در برابر ناراحتى ها و 
ناکامى هاست و در واقع رفتارى است که قصدش آسیب رساندن جسمانى 
یا زبانى به دیگرى است. پرخاشگرى به رفتار آسیب زننده اى گفته مى شود 
که با قصد و عمد همراه باشد و به شــکل هاى گوناگون مانند پرخاشگرى 
بدنى (کتک کارى)، پرخاشگرى کلامى (توهین به دیگران)، پرخاشگرى 
خصمانه (صدمه زدن به دیگران) و پرخاشگرى ابزارى (روشى براى رسیدن 

به خواسته ها) است.
گاهى پرخاشگرى به صورت غیرفعال دیده مى شود یعنى ظاهراً کودك نسبت 
به فردى که از او ناراحت است، واکنشى نشان نمى دهد و ظاهرش را حفظ 
مى کند ولى در اولین فرصت مناسب با آسیب زدن به فرد مدنظر یا تخریب 
اموالش ســعى در تلافى کردن رفتار وى دارد. رفتار پرخاشگرانه در دوران 

کودکى، مى تواند یک عامل پیش بینى کننده بزهکارى، افسردگى، اعتیاد، 
افت تحصیلى و ... باشد و خطرى فزاینده براى کودك به شمار مى آید.

عواملى که در ایجاد پرخاشــگرى کودکان مى تواند موثر باشد و 
معمولا از آنها به عنوان دلایل پنهان یاد مى شود، عبارتند از:

1- توارث| تحقیقات نشان مى دهد فرزندان والدین پرخاشگر 
بیشــتر از فرزندان والدین آرام با خطر پرخاشــگرى مواجه 

هستند.
2- ناکامى| زمانى که کودك در تلاش براى رسیدن به هدفى، 
ناکام مى شود انگیزه پرخاشگرى در او فعال شده و تا رسیدن به 

هدف مدنظر در فرد پایدار مى ماند. هرچه این هدف براى فرد با 
ارزش تر باشد، میزان پرخاشگرى بیشتر مى شود.

3- الگوبردارى و تقلید| تماشاى رفتارهاى پرخاشگرانه بزرگ سالان و 
همسالان هم از این دلایل است. تحقیقات بیانگر آن است که بین مدت 

زمان تماشاى صحنه هاى خشونت بار و میزان رفتار پرخاشگرانه 
در کودکان رابطه مستقیم وجود دارد.

بازى ها و ویدئوهاى خشــونت آمیز مى تواند 
روحیه تهاجمى را در کودکان تقویت کند. 
تماشاى زیاد از حد این نوع برنامه ها باعث 
مى شــود کودك احساس کند خشونت 
قادر است بسیارى از مشکلات وى را 
حل کند. احساس وحشــت، ناامنى و 

خطر هم با تماشاى برنامه هاى خشونت بار تقویت مى شود. تماشاى تصاویر 
خشــونت آمیز فیلم ها و بازى هاى رایانه اى و موبایلى در دوران کودکى و 
نوجوانى و الگوپذیرى از آنها موجب ایجاد پرخاشگرى و خشونت در کودك 
مى شــود. حتى پویا نمایى هایى، چون کارتون محبوب تام و جرى یا باب 
اسفنجى و ... که کودك با اشتیاق فراوان به تماشاى آنها مى پردازد، مى تواند 

از عوامل موثر در تقویت خشونت و رفتارهاى پرخاشگرانه کودکان باشد.
روان شناسان معتقدند که ارتباط مستقیم میان تنبیه بدنى کودکان و تهاجمى 
شدن آنها وجود دارد. کودك پرخاشگر باید سرگرم فعالیت هایى شود که از 
زور بازوى خود کمتر اســتفاده کند و فرصت ایجاد دردسر را نداشته باشد. 
محروم کردن کودك مهاجم از فعالیت مورد علاقه اش مى تواند یک تنبیه 
موثر باشد، به شرط آن که علت آن را براى کودك شرح 
دهید.  هرگز پرخاشــگرى کودك را با پرخاش 
پاســخ ندهید، آرامش خــود را حفظ کنید و 
علت رفتار پرخاشــگرانه را جویا شوید و با 
توضیحات مناسب و بى طرفانه مشکل 
را برطرف کنید. کودك را به ورزش هاى 
مناسب که تنش عضلات را کم و آرامش 
ایجاد کند تشــویق کنید، مانند شنا. بر 
برنامه ها و بازى هــا و کارتون هایى که 
کودك مى بیند، نظارت داشــته باشید تا 
خشونت آمیز نباشــد. در خانه و مدرسه به 
کودك پرخاشگر مسئولیت بدهید. همچنین 
مهارت حل مســئله را به او آموزش دهید. تفاوت 
جرئت مندى را با پرخاشگرى براى کودك توضیح 
دهید. در پرخاشــگرى فــرد به روش 
خصمانه از خود دفاع مى کند، 
امــا در رفتــار جرئت 
مندانه فــرد با گفتگو 
و انعطاف به دور از 
توهیــن و تحقیر 
مشــکل خود را 

حل مى کند.

دلایل پنهان 
پرخاشگر شدن کودکان

رشر و ى ن ى و ر و ز
تخرتخریبیبىدر اولین فرصت مناسب با آسیب زدن به فرد مدنظر یا تخ ظر یا

دوردوراانــعى در تلافى کردن رفتار وى دارد. رفتار پرخاش رددر خاشگراگرانهنه
،دد،د،د،ى تواند یک عامل پیش بینى کننده بزهکارى ىرى، افافسردسردگگى،گى، اعتیاتیا
د.ید.ید.یلى و ... باشد و خطرى فزاینده براى کودك کودككبهبهششماما مر مى آى آ

موموثر بر باشاشدشد و ودر ایجاد پرخاشــگرى کودکان مى ىمىتوتواندند
از:از:نها به عنوان دلایل پنهان یاد مى ى ششوود،د، عبعباارتندند
رگگر تحقیقات نشان مى دهد فرزندا شخاخاش داننوالوالدینین پر پر
پ با خطر والدین آرام  پررخخاششــــگررىىمومواجهه فرزندان

براىىرسسیدننبهبهههدفى،  زمانى که کودك در تلاش بر |

انگیزه پرخاشگرى در او فع رسسییدنبه شود تاتا عاللششدهه و
در فرد پایدار مى ماند. هرچه ه اییننهن هددففببرااىىفى فرد با ظر

ى ششوود.د.شد، میزان پرخاشگرى بیشتر مى
رخاشخاشگرگراانهنهبزرزرگگ سسالاالان و تماشاى رفتارهاى پرخ دارى و تقلید|

نگرآنآناساستست کهه بی بینن من مدتدت هم از این دلایل است. تحقیقات بیانگر
ر پرخاخاششگرگراانهنهاى صحنه هاى خشونت بار و میزان رفتار پر

ن رابطه مستقیم وجود دارد.
ویدئوهاى خشــونت آمیز مى تواند 

جمى را در کودکان تقویت کند. 
اد از حد این نوع برنامه ها باعث 
کودك احساس کند خشونت 
 بسیارى از مشکلات وى را 
حساس وحشــت، ناامنى و 

ب ر ر ر یج ر و ر وو زوى ب بر زوزور
جاجماجم از از فعالی ز فعالیت مورد علاقه اش مى تواند یک ت رکرکردکردنن ککوودكودك مه مه ممممممممموم وم  رمحر
وموثموثموثموثررر بباشداشد، ببهشه ششرطرطآن کط آن که علت آن را براى کودك ش
ددددددههیهیدهید.  هرگهرگگز پز پرخارخاشـاشــگرى کودك را با پرخ
ـخـخندهدهید،ید، آر آرامشمش خــود را حفظ کن ساااااااساساسسـس پپپپپپ
عععععلعلتت ررفتفتار پ پررخاخاشـشــگـگرانه را جویا شوید
تتتتتوووووضوضوضییححاتات من مناسسبب و و بى طرفانه مش
اررارارا ب برططرفرفف کنیدید. ک کووددكك را به ورزش ه
نمننااااسسبب ککهت تنشش ععضضلالات را کم وآرام
یااایایججاد ککندد تششـــوویققک کننید، مانند شن
ککارتون هایى و و باززى  هـــا برنامه هها وو
ظن نظاارتتد داشــته باشی کودكم مىى بیینند،
ت نت آآمیمیز ن نباششــدـد. درر خانه و مدرس خشو
وسئسئولیلیتت بدهید. همچ مر م خپرپرخااشگشگر کودك 
آموزشدهید. تفا آو ااو هبه رارا ل حل حل م مسســئلهله مهارت
پا پرخرخاشگشگرگرى براى کودك توض پا دمنمندىى را با ب جرجرت ئتئت 
پرپرخارخاشــگرى فــرد به رو رددر دهیدهید.د.
خصمانه از خود دفاع مى ک
امــا در رفتــار جر
مندانه فــرد با گف
و انعطاف به دو
توهیــن و تح
مشــکل خو
حل مى کند.

دانشمندان مى گویند مغز انسان در هنگام خواب چیزى شبیه به یک دکمه 
تنظیم مجدد دارد که براى مدت مختصرى آن را مى فشارد.

بینش جدید در مورد رمز و رموز خواب نشان مى دهد که وقتى مغز در حالت 
چرت زدن و خوابیدن اســت، برخى از اتصالات عصبى تا حدى ضعیف 
مى شوند، استراحت مى کنند و تنظیم مجدد مى شوند. البته این فقط در چند 

ساعت اول خواب اتفاق مى افتد.
تیم پشتیبان این پژوهش جدید از کالج دانشگاهى لندن در بریتانیا مى گوید 
این مطالعه از فرضیه هموستاز سیناپسى حمایت مى کند که مى گوید خواب 

یک مکانیسم تنظیم مجدد مهم براى سلامت کلى مغز است.
جیسون ریهل زیست شناس مى گوید: در حالى که عملکرد خواب مرموز 
باقى مانده است، ممکن اســت به عنوان یک دوره شبیه به آفلاین شدن 
عمل کند که در آن ارتباطات در سراسر مغز ضعیف مى شوند تا ما در روز بعد 

چیزهاى جدیدى یاد بگیریم.
ریهل به همراه آنیا سوپرپول، عصب شناس و همکارانش فعالیت سیناپسى 
گورخرماهى را که مشاهده و تجزیه و تحلیل مغز آنها نسبتاً آسان است، در 

چندین چرخه خواب و بیدارى مورد مطالعه قرار دادند.
محققان با تصویربــردارى از تک نورون ها دریافتند که آنها در ســاعات 
بیدارى ارتباطات بیشترى به دســت مى آورند و در طول خواب آنها را از 
دست مى دهند.این تضعیف ارتباطات مغزى در واقع یک فرآیند سالم است. 
این پیوندهاى عصبى هر چه روزمان را طى مى کنیم، قوى تر مى شوند و 
اگر خواب وجود نداشت، هیچ ظرفیتى براى یادگیرى و جذب در طول روز 
بعد وجود نداشت.هر چه گورخرماهى ها بیشتر بیدار نگه داشته مى شدند، 
ارتباطات بیشترى ایجاد مى کردند و زمانى که بالاخره مى توانستند بخوابند، 
تعداد بیشترى از آنها از بین مى رفتند. بنابراین به نظر مى رسد بین «فشار 

خواب» و اثربخشى فرآیند تنظیم مجدد مغز، ارتباط وجود دارد.
ریهل مى گوید: اگر الگوهایى که مشاهده کردیم، در انسان ها صادق باشد، 
یافته هاى ما نشان مى دهد که این بازسازى سیناپس ها ممکن است در طول 
یک چرت ظهرگاهى، زمانى که فشار خواب هنوز پایین است، کمتر مؤثر 

باشد تا در شب، زمانى که واقعاً به خواب نیاز داریم.
مطالعاتى از این دست براى دانشمندانى که به دنبال درك نحوه عملکرد 
خواب و چرایى نیاز ما به آن هستند، بسیار مفید است. خواب به وضوح براى 
سلامتى ما ضرورى است. ما وقتى خواب مورد نیازمان را دریافت نمى کنیم، 

مى توانیم اثرات منفى آن را به شکل واضح بر بدن ببینیم.
کارشناسان فکر مى کنند خواب ممکن است نقش مهمى در تثبیت خاطرات 
داشته باشد، اما فرضیه دیگرى مبنى بر اینکه خواب به دفع مواد زائد از مغز 

کمک مى کند نیز به تازگى به چالش کشیده شده است.
غوطه ور شدن در ذهن خفته و بررسى مغز هنگام خواب همچنان دشوار 
است. ســرزمین رؤیاها همچنان مکانى اســت که حتى پیشرفته ترین 

فناورى هاى ما نیز هنوز در تلاش براى مشاهده آن ناکام هستند.
این مطالعه جدید این سؤال را مطرح مى کند که در نیمه دوم شب چه اتفاقى 

مى افتد و تحقیقات بیشتر ممکن است بتواند پاسخى به آن بدهد.
سوپرپول مى گوید: تئورى هاى دیگرى نیز وجود دارد که مى گوید خواب 
براى پاکســازى مواد زائد در مغز یا ترمیم ســلول هاى آسیب دیده است. 
فرضیه ما این است که احتمالا عملکردهاى دیگرى براى خواب در نیمه 

دوم شب نیز وجود دارد.

اقدام عجیب مغز
مدیرعامل انجمن دمانس و آلزایمر ایران، درخصوص وضعیت ابتلا  در هنگام خواب

به دمانس و آلزایمر در کشور گفت: در ایران بروز انواع دمانس روند 
رو به رشدى داشته است که 65 درصد آن را آلزایمر تشکیل مى دهد.

در جهان هر سه ثانیه یک نفر به دمانس مبتلا مى شود و در ایران هر 
هفت دقیقه یک نفر به آن مبتلا مى شود. درحال حاضر بیش از یک 
میلیون و 500 هزار نفر مبتلا به دمانس در کشور داریم که حدود 65

درصد آن مربوط به بیمارى آلزایمر است و باقى آن انواع دمانس هاى 
مختلف را تشکیل مى دهد. وى افزود: در دوران کرونا و پساکرونا با 
کم شــدن ارتباطات اجتماعى و ارتباطات خانوادگى سالمندان دچار 
اضطراب و ترس و استرس شدند، این موضوع منجر به شناسایى تنها 

حدود 400 نفر MCI در سال گذشته شد.
MCI مرحله اختلال خفیف شناختى یا پیش آلزایمر است. ما افرادى 
را که در این مرحله هستند، شناسایى کردیم و با اجراى طرحى به نام 
ذهن پویا به صورت پایلوت طى سه ماه تلاش هاى لازم را انجام دادیم 
که آنها به سمت دمانس نروند. امیدواریم بودجه اى براى اجراى این 
طرح تأمین شود. صالحى توضیح داد: برخى عوامل که خطر ابتلا به 
دمانس را افزایش مى دهند عبارت اند از کم بودن ارتباطات اجتماعى، 
سواد پایین، سیگارکشیدن، ناشــنوایى، ورزش نکردن، رژیم غذایى 
نامناســب، مصرف مشــروبات الکلى، آلودگى هوا و مهم تر از همه 
بیمارى هاى زمینه اى. در میان بیمارى هاى زمینه اى در مرتبه اول 
افسردگى، سپس دیابت، فشار خون و کلسترول بالا اگر به آنها توجه 

نشود، براى ابتلا به دمانس از عوامل خطر محسوب مى شوند.
روش زندگى ســالم یکى از عوامل تأثیرگذار در کاهش خطر ابتلا 
به دمانس اســت، یعنى اینکه افراد سعى کنند از سبزیجات بیشترى 
استفاده کنند و روغن هاى اشباع کمترى نیز مصرف کنند. صالحى 
درباره وضعیت داروهاى بیمارى آلزایمر اظهار کرد: به دلیل تحریم ها 

در حال حاضر داروى خارجى وارد نمى شود، یا خیلى گران است.
داروهایى که در ایران تولید مى شود، هنوز درمورد میزان اثربخشى آنها 
بررسى پژوهشى انجام نشده است، اما قطعا اثربخشى دارند. بیمه هاى 
خصوصى نســبت به بیمه هاى دولتى بهتر این بیمارى را پوشــش 
مى دهند. اخیرا بیمه سلامت برخى خدمات توان بخشى سالمندان را 
تحت پوشش قرار داده است، اما به اندازه اى نیست که بتواند کمک 
قابل توجهى به خانواده ها بکند. صالحى تصریح کرد: امید به زندگى 
سه تا چهار سال در میان زنان بیشتر است که خود افزایش سن یکى 
از عوامل ابتلا به دمانس اســت و از طرفى با توجه به اینکه استرس 
در میان زنان نسبت به مردان بیشتر مشاهده مى شود، خطر ابتلا بین 

خانم ها حدود شش تا هفت درصد بیشتر از آقایان است. 
وى درباره کاهش ســن ابتلا به بیمارى آلزایمر گفت: درحال حاضر 
بیمار 49 ســاله مبتلا به آلزایمر داریم و بیمار 40 سال به بالا هم در 
مرحله پیش از آلزایمر وجود دارد. متأسفانه سن ابتلا به بیمارى آلزایمر 
پایین آمده است. صالحى با بیان اینکه آلزایمر یک بیمارى پیش رونده 
اســت و مراحل مختلف دارد، گفت: در مرحلــه اول بیمار مبتلا به 
آلزایمر توانایى ورود به اجتماع را دارد اما در مرحله دوم با کمک یک 
مراقب این امکان را دارد. بیمارانى که در مرحله اول یا نیمه هاى اول 
مرحله دوم بیمارى هســتند با مراجعه به مراکزى مانند مرکز جامعه 
توان بخشــى قاصدك، حواس پنج گانه آنها به کار گرفته مى شود تا 

یادگیرى ها کم کم برگردد.

آلزایمر در کمین 
شما هم است...

بیشتر آش ها به دلیل مواد پرخاصیتى که در پخت آنها استفاده مى شود، غذاهایى 
سالم و البته کامل محسوب شده و مناسب استفاده در رژیم هاى غذایى خاص 
هســتند. مواد غذایى که هر کدام خواص جداگانه اى داشته و استفاده از آنها 

معمولا به تمامى گروه هاى سنى توصیه مى شود.
آش از آن جهت غذایى کامل نامیده مى شــود که در پخــت آن از گروه هاى 
مختلف غلات، حبوبات، ســبزیجات، لبنیات، روغن و بعضا گوشت استفاده 
مى شــود. اما اینکه این مواد چه خاصیتى دارند و چرا براى بدن لازم هستند، 

موضوعى است که ما به آن پرداخته ایم.
حبوبات، ســبزیجات و لبنیات مثلث اصلى تشکیل دهنده انواع آش است که 

خواص زیر را دارا هستند:
 حبوبات: حبوبات تقریبا در تمام انواع آش مورد اســتفاده قرار مى گیرد. این 
دانه هاى ریز سرشار از پروتئین، ویتامین و مواد معدنى هستند که براى سلامت 
بدن مفید است و در انواع رژیم معمولا استفاده مى شود. حبوبات حاوى مقادیر 

خوبى از فیبر هستند که به بهبود سلامت دستگاه گوارش کمک کرده و مى تواند 
نقش موثرى در کاهش وزن داشته باشد.

سبزیجات: مصرف سبزیجات به دلیل داشتن ویتامین ها، مواد معدنى و فیبر 
براى سلامت بدن مهم استو استفاده از آنها ارزش غذایى آش ها را بالا مى برد. 
مصرف کافى سبزیجات مى تواند از بروز برخى بیمارى هاى مزمن مانند دیابت، 

سرطان، چاقى و بیمارى هاى قلبى عروقى جلوگیرى کند.
لبنیات: اســتفاده از لبنیاتى مانند ماســت و دوغ علاوه بر داشتن کلسیم، در 
سوزاندن چربى تاثیر بسزایى دارد و استفاده آنها در برخى از آش ها در کاهش 

وزن مفید است.
اگرچه انواع آش خاصیت بالایى دارد، اما افرادى که بــه دنبال رژیم غذایى 

هستند باید در انتخاب و پخت این غذاى خوشمزه به نکات زیر توجه کنند:
1: افراد رژیمى باید آش هاى سبک را انتخاب کنند. آش هایى که معمولا حاوى 
مقدار کمى حبوبات، رشته یا جو و در مواردى هم مقدارى گوشت یا مرغ هستند. 

برخى آش ها، حجم بالایى از حبوبات، رشته و حتى برنج دارند و خیلى ها آنها را با 
نان میل مى کنند. آش هایى که با نان خورده مى شوند، دیگر ویژگى یک غذاى 

کم کالرى را ندارند و کمکى هم به روند کاهش وزن نمى کنند.
2: افرادى که به دنبال کاهش وزن هستند آش هاى به اصطلاح ترش مانند آش 
آبغوره، آش گوجه، آش آلو و ... را مى توانند در رژیم خود بگنجانند. این آش ها 
کالرى کمى داشته، به تحریک ترشــحات معده کمک کرده و بهبود هضم و 

متابولیسم بدن را به همراه دارند.

آش با بدن ما چه می کند؟
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« آگهى ابلاغ مفاد آراء صادره ازهیأت قانون تعیین تکلیف وضعیت 
ثبتى اراضى وساختمانهاى فاقد سندرسمى مستقر دراداره ثبت 

اسناد واملاك مهردشت»
 1- برابر رأى شماره 140360302177000102 مورخه 02/04 /1403 هیأت 
قانون تعیین تکلیف اراضى وساختمانهاى فاقدســند رسمى تصرفات مالکانه و 
بلامعارض خانم زینت سوارى  فرزند مســیب به شماره شناسنامه 1506 فریدن 
وشماره ملى 1159116563 در ششدانگ یک درب باغ قسمتى از پلاك 1955 
فرعى واقع در علویجه 1 اصلى بخش 15 ثبت اصفهان به مساحت 16,1187  متر 
مربع انتقالى از مالکین رسمى حسین کریمى علویجه، نصرت کریمى علویجه و 

فرنگیس کریمى علویجه محرز گردیده است. 
2- برابر رأى شــماره 140360302177000103 مورخه 1403/02/04 هیأت 
قانون تعیین تکلیف اراضى وساختمانهاى فاقدســند رسمى تصرفات مالکانه و 
بلامعارض  خانم ناهید پورجم  فرزند  حسین  به شماره شناسنامه  1876  شهر  رى  
و  شماره  ملى 0491378742 در ششدانگ یک درب باغ قسمتى از پلاك 2688 
فرعى واقع در علویجه 1 اصلى بخش 15 ثبت اصفهان به مساحت 90,936 متر 

مربع انتقالى از مالکین رسمى وراث محمد ابراهیمى محرز گردیده است . 
3- برابر رأى شماره 140360302177000123 مورخه 02/08 /1403 هیأت 
قانون تعیین تکلیف اراضى وساختمانهاى فاقدســند رسمى تصرفات مالکانه و 
بلامعارض آقاى علیرضا رفیعى دستجردى فرزند محمدعلى به شماره شناسنامه 
381 برخوار دولت آباد و شــماره ملى 6609621039 ششــدانگ یک درب باغ 
قسمتى از پلاك 607 فرعى واقع در روســتاى هسنیجه 2 اصلى بخش 15ثبت 
اصفهان به مســاحت 50,6506 متر مربع انتقالى از مالک رسمى فریبا صادقى  

محرز گردیده است. 
4- برابر رأى شــماره 140360302177000133مورخه 02/09 /1403 هیأت 
قانون تعیین تکلیف اراضى وساختمانهاى فاقدســند رسمى تصرفات مالکانه و 
بلامعارض آقاى ناصر زمانى علویجه فرزند احمد به شماره شناسنامه 66 نجف 

آباد و شماره ملى 1091894477 در سه دانگ مشاع از ششدانگ یک درب باغ 
قسمتى از پلاك 2355 فرعى واقع در علویجه 1  اصلى بخش 15 ثبت اصفهان، 
به مســاحت 56,1084 مترمربع انتقالى ا ز مالکین رسمى وراث صاحب سلطان 

زمانى علویجه  محرز گردیده است.  
5- برابر رأى شــماره 140360302177000134مورخه 02/09 /1403 هیأت 
قانون تعیین تکلیف اراضى وساختمانهاى فاقدســند رسمى تصرفات مالکانه و 
بلامعارض آقاى محمد على زمانى علویجه فرزند احمد به شــماره شناســنامه 
90 نجف آباد و شماره ملى1091872521 در سه دانگ مشاع از ششدانگ یک 
درب باغ قسمتى از پلاك 2355 فرعى واقع در علویجه 1 اصلى بخش 15 ثبت 
اصفهان، به مساحت 56,1084 مترمربع انتقالى از مالکین رسمى وراث صاحب 

سلطان زمانى علویجه  محرز گردیده است.  
6- برابر رأى شــماره 140360302177000135 مورخه 1403/02/09 هیأت 
قانون تعیین تکلیف اراضى وســاختمانهاى فاقدسند رســمى تصرفات مالکانه 
و بلامعارض آقاى حســن زمانى علویجه فرزند فتح ا... به شماره شناسنامه 50 
نجف آباد و شــماره ملى 1091878463 در ششــدانگ یک قطعه زمین زراعى 
پلاك 1377 فرعى واقع در علویجه 1 اصلى بخش 15 ثبت اصفهان به مساحت 
33,1634  متر مربع  انتقالى به صورت عادى از مالک رسمى فاطمه زمانى علویجه 

محرز گردیده است. 
7- برابر رأى شــماره 140260302177001839 مورخه 1402/12/22 هیأت 
قانون تعیین تکلیف اراضى وساختمانهاى فاقدســند رسمى تصرفات مالکانه و 
بلامعارض خانم صغرى شهسوارى فرزند عباسعلى به شماره شناسنامه 10 نجف 

آباد و شماره 
ملى1091828032 در ششدانگ یک درب باغ قسمتى از پلاك 2846 فرعى واقع 
در علویجه 1 اصلى بخش 15 ثبت اصفهان به مساحت 99,992  متر مربع  انتقالى 

از مالک رسمى حسن زمانى علویجه  محرز گردیده است . 
8- برابر رأى شــماره 140260302177001834 مورخه 1402/12/22 هیأت 

قانون تعیین تکلیف اراضى وســاختمانهاى فاقدسند رســمى تصرفات مالکانه 
و بلامعارض خانم زهرا شــفیعى علویجه فرزند نادعلى به شماره شناسنامه 49 
نجف آباد و شماره ملى1091996891 در ششدانگ یک قطعه زمین کشاورزى 
پلاك 1797 فرعى واقع در علویجه 1 اصلى بخش 15 ثبت اصفهان به مساحت 

 99,3120
متر مربع قسمتى انتقالى از مالک رسمى نادعلى شفیعى علویجه- قسمتى انتقالى 
به صورت عادى و رسمى از مالک رسمى محمد شفیعى علویجه -  قسمتى انتقالى 
مع الواسطه به صورت عادى از مالکین رســمى وراث عبدالرضا شفیعى علویجه 

محرز گردیده است . 
9- برابر رأى شــماره 140360302177000069 مورخه 1403/01/29 هیأت 
قانون تعیین تکلیف اراضى وساختمانهاى فاقدســند رسمى تصرفات مالکانه و  
بلامعارض  خانم شهربانو شفیعى  فرزند  تقى   به شماره شناسنامه  21  نجف آباد  
و  شماره ملى1092065776 در ششدانگ یک درب باغ قسمتى از پلاك 2583 
فرعى واقع در علویجه 1 اصلى بخش 15 ثبت اصفهان به مساحت 32,1784 متر 
مربع قسمتى انتقالى از مالک رسمى شهربانو شفیعى علویجه و قسمتى انتقالى از 

مالک رسمى محمد نقى شفیعى علویجه محرز گردیده است. 
10- برابر رأى شماره 140360302177000158 مورخه 1403/02/17 هیأت 
قانون تعیین تکلیف اراضى وساختمانهاى فاقدســند رسمى تصرفات مالکانه و  
بلامعارض آقاى صادق شهسوارى فرزند على به شــماره شناسنامه 137 نجف 
آباد و شماره ملى 1091919046 در ششــدانگ یک باب خانه قسمتى از پلاك 
154 فرعى واقع در علویجه 1 اصلى بخش 15 ثبت اصفهان به مساحت 58,369 
متر مربع قسمتى انتقالى مع الواســطه به صورت عادى از مالکین رسمى وراث 
قاسم شهسوارى – قسمتى انتقالى به صورت عادى مع الواسطه از مالکین رسمى 
وراث رضا شهسوارى – قســمتى انتقالى به صورت عادى از مالک رسمى سعید 

شهسوارى  محرز گردیده است. 
11- برابر رأى شماره 140360302177000035 مورخه 1403/01/19 هیأت 

قانون تعیین تکلیف اراضى و ساختمانهاى فاقدســند رسمى تصرفات مالکانه و 
بلامعارض آقاى قدرت ا... ملااحمدى دهقى فرزند صفرعلى به شماره شناسنامه 
90  نجف آباد و شماره  ملى 1090677553 در ششدانگ یک باب خانه قسمتى از 
پلاك 3483 فرعى واقع در علویجه 1 اصلى بخش 15 ثبت اصفهان، به مساحت 
96,138 مترمربع  انتقالى از مالک رســمى مهدى نورى علویجه محرز گردیده 

است.  
دراجراى ماده یک قانــون تعیین تکلیف وضعیت ثبتى اراضى و ســاختمانهاى 
فاقد سند رسمى وبرحسب ماده 3 قانون مذکور،آرائى که ازطرف این هیأت مبنى 
بر تأیید انتقال عادى و یا ســهم مفروزى متقاضــى  صادرگردیده دردو نوبت به 
فاصله 15 روزمنتشر مى شود تا شخص یا اشــخاصى که به آراء مذکوراعتراض 
دارندازتاریخ اولین انتشــارظرف مدت دوماه اعتراض خودرابه این اداره تسلیم 
نموده ودرمهلت یک ماه از تاریخ تســلیم اعتراض،فرصت دارند نسبت به تقدیم 
دادخواست به دادگاه صالحه وارائه گواهى مبنى برطرح دعوى اقدام نمایند و ادامه 
عملیات ثبتى منوط به ارائه حکم قطعى دادگاه خواهــد بود و در صورت انقضاء 
مهلت وعدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد و صدور 
ســند مالکیت مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود. تاریخ انتشــار نوبت 
اول:1403/03/23 – تاریخ انتشــار دوم: 1403/04/07 – م الف:  1733647- 
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رویداد کمپ بین المللى سازى شرکت هاى دانش بنیان، 
خلاق و نوآور که از دیروز آغاز شــده است امروز هم در 

شهرك علمى و تحقیقاتى اصفهان برگزار مى شود.
رویداد کمپ بین المللى سازى شرکت هاى دانش بنیان، 
خلاق و نوآور 22 و 23 خرداد ماه با حضور مدیران سازمان 
توسعه همکارى هاى علمى و فناورانه بین المللى در سالن 
کنفرانس شیخ بهایى شهرك علمى و تحقیقاتى اصفهان 
برگزار مى شود.سرفصل هاى این دوره را فرایند ارزیابى 
آمادگى صادراتى و معرفى ابزارهــاى حمایتى معاونت 
علمى، فناورى و اقتصاد دانش بنیان ریاست جمهورى، 
اصول و فنون مذاکره و مکاتبه بین المللى و تبیین مقررات 

گمرکى در فرآینــد صادرات تشــکیل مى دهد.راضیه 
کهنسال مدیر باشگاه شرکت هاى صادراتى دانش بنیان و 
کریدور توسعه صادرات و تبادل فناورى، علیرضا پنکه ساز 
دکترى مدیریت کسب و کار و رضا گلى رئیس کمیسیون 
رسیدگى به اختلافات گمرکى ارائه دهندگان این رویداد 
خواهند بود.گفتنى اســت شــهرك علمى و تحقیقاتى 
اصفهان تاکنون به عنوان حلقه واسط میان دولت، صنعت 
و دانشگاه در جهت توســعه اقتصادى مبتنى بر دانش و 
نهایتاً تبدیل علم به ثروت در کشــور ایفاى نقش کرده 
است. هم اکنون در شهرك علمى و تحقیقاتى اصفهان 

حدود 700 واحد دانش بنیان و فناور مستقر هستند.

شــهردار اصفهان گفت: موزه تاریخ شــهردارى اصفهان 
در عمارت باغ زرشــک مى تواند مجموعــه جذابى براى 
شهروندان باشــد، چراکه این موزه اسنادى و رویدادمحور 
است و ساختمان آن ارزش دیدن دارد.على قاسم زاده با اشاره 
به اینکه موزه تاریخ شــهردارى اصفهان از دو حیث مهم 
است، اظهار کرد: نخست اینکه درِ یکى از بناهاى فوق العاده 
ارزشمند شهر به روى شهروندان باز مى شود و عموم مردم 
و گردشــگران مى توانند از این بناى زیبا دیدن کنند؛ دوم 
اینکه در این بناى تاریخى، تاریخ شهردارى و شهر اصفهان 
انعکاس داده مى شود.وى افزود: بیش از 100 سال تجربه 
شهردارى را در اصفهان داریم؛ 100 سال اندوخته از تجارب 

مختلف که هیچ گاه کنار هم چیده نشــده اســت و ایجاد 
این موزه فرصتى ارزشــمند براى ارائه آن ها است.شهردار 
اصفهان تصریح کرد: این موزه شامل رخدادها، قطعات و 
لوازم در حوزه هاى مختلف شهردارى و اسنادى است که از 
100 سال پیش تا کنون استفاده و براى نخستین بار رونمایى 
شده است.قاسم زاده خاطرنشان کرد: موزه تاریخ شهردارى 
اصفهان مى تواند مجموعه جذابى براى شهروندان باشد، 
چراکه این موزه اسنادى و رویدادمحور است و ساختمان آن 
ارزش دیدن دارد؛ مقابل آن موزه ریسباف است که به زودى 
بهره بردارى و این محور تا سى وسه پل تبدیل به یک محور 

گردشگرى براى علاقه مندان مى شود.

امروز؛ ادامه کمپ 
بین المللى سازى دانش بنیان ها

ارائه تجارب 100 ساله بلدیه 
به نسل جوان

خبر

مانى مهدوى
یکى از بزرگترین مشکلاتى که همزمان با آغاز فصل گرما خودش را نشان 
مى دهد، آتش سوزى جنگل ها در استان هاى مختلف و از جمله در استان 

اصفهان است.
بر اساس آخرین آمار اعلام شده توسط استاندارى اصفهان،  6/3 میلیون 
هکتار از عرصه هاى استان شــامل جنگل ها و مراتع و پهنه هاى زیست 
محیطى اســت که حفاظت از این عرصه شــامل 2 میلیون هکتار منابع 
طبیعى و 1/6  میلیون هکتار پهنه  زیست محیطى ضرورى است. جنگل 
هاى استان اصفهان هم در حدود 403 هزار هکتار در بخش هاى مختلف 

استان پراکنده است.
منصور شیشه فروش، مدیر کل مدیریت بحران استاندارى هشدار داده است 
که  جنگل ها و مراتع اصفهان در روزهاى پیش رو با توجه به افزایش دماى 
هوا، بطور جدى با خطر آتش سوزى مواجه است چرا که بدلیل افزایش دما در 
روزهاى اخیر و تداوم این روند در روزهاى آینده شاهد خشک شدن بسیارى 
از گیاهان خواهیم بود و بنابراین احتمال وقوع حریق نیز بسیار بالا رفته و 

مراقبت بیش از قبل را مى طلبد.
جنگل هاى استان بطور عمده در دو شهرستان فریدونشهر با 40 هزار هکتار 
و سمیرم با 25 هزار هکتار قرار دارد و سرانه جنگل در این منطقه کمتر از 
0/1 هکتار است اما با وجود سطح کم، تنوع گونه اى خوبى(35 گونه درختى 

و درختچه اى) دارد.
این منطقه از نظر تقسیم بندى نواحى رویشى در دو ناحیه رویشى زاگرسى 

و ایران تورانى قرار گرفته است که ناحیه رویشى زاگرسى، غرب و جنوب 
استان را شامل مى شود و بقیه مناطق جزو ناحیه رویشى ایرانى تورانى به 
شمار مى رود. ناچیز بودن میزان جنگل ها ومراتع استان در حقیقت نشان 
دهنده ارزش بالاى آن و اهمیت حراست از این پهنه است. در اهمیت این 
پهنه زیست محیطى همین بس که بدانید آتش سوزى در یک هکتار جنگل 
دســت کم 10 میلیارد و در یک هکتار مرتع حداقل سه میلیارد ریال ضرر 
بدنبال خواهد داشت و این بدون احتســاب مشکلات و ضررهاى زیست 

محیطى است. 
سرهنگ علیرضا طاهرى، فرمانده یگان حفاظت اداره کل منابع طبیعى 
اصفهان مى گوید آتش ســوزى دلیل 26 درصد از تخریب اراضى طبیعى 
و زیست محیطى کشور است و در اســتان اصفهان طى سال گذشته 40 
فقره آتش سوزى در اراضى استان رخ داد و سبب تخریب یکصد هکتار از 

جنگل ها و مراتع شد.
در همین حال  ذکر این نکته هم اهمیت دارد که به گفته مسئولین دست 
اندرکار، همه تقصیر آتش سوزى در مراتع و جنگل ها متوجه گرماى هوا 
نیست بلکه در این میان، سودجویان و قانون شکنانى هم هستند که بویژه 
براى تصرف اراضى، جنگل ها و مراتع را بطور عمدى آتش مى زنند که البته 

قول برخورد جدى با آنها هم داده شده است.
البته آمار نشان مى دهد که در 2 سال اخیر نسبت به دهه گذشته حدود 90 
درصد از آتش ســوزى هاى منابع طبیعى و پهناى زیست محیطى استان 
کاهش یافته و از ابتداى سال تاکنون نیز حریقى در پهنه هاى طبیعى استان 

گزارش نشده است اما این به منزله بى احتیاطى و بى تفاوتى نیست چون با 
فرا رسیدن فصل گرما، احتمال آتش سوزى در مزارع و جنگل هاى استان 
اصفهان نیز افزایش قابل توجهى مى یابد و  بنابراین باید با تجهیزات کامل 
و توجیه عوامل مختلف براى هرگونه حوادث احتمالى در مراتع و جنگل ها 

آماده بود.
منصور شیشــه فروش در این باره مى گوید: «با توجه به نزولات آسمانى 
مناسب در ماه هاى گذشته و افزایش پوشش گیاهى در جنگل ها و مراتع و در 
عین حال افزایش دماى هوا در روزهاى آینده، با خطر جدى آتش سوزى در 
استان مواجهیم، بنابراین آمادگى 100 درصدى دستگاه هاى اجرایى مناطق 

مختلف بویژه با محوریت فرماندارى ها و بخشدارى ها ضرورت دارد.»
اما این آمادگى ها باید شامل چه مواردى شود و چه سطوحى را پوشش بدهد؟ 
مدیر کل مدیریت بحران اســتاندارى در این باره توضیحات بیشترى مى 
دهد: « فرهنگ سازى و آموزش ملاحظات مربوط به حریق باید بطور مداوم 
در دستور کار سازمان ها و نهادهاى مختلف قرار گیرد، بویژه گردشگران 
مسافران، رانندگان، کشــاورزان و دامداران و بطورکلى عموم مردم باید 
توجیه شوند که انداختن ته سیگار، کبریت و بطرى در طبیعت و یا رها کردن 
آتش و خاموش نکردن آن در برخى از شرایط باعث بروز یک فاجعه در یک 
جنگل یا مرتع مى شود. معرفى افراد مخرب جنگل ها و مراتع بخصوص با 
آتش سوزى هاى عمدى هم به مراجع قضایى و برخورد قاطع با آنان باید 

بدون هیچ چشم پوشى دنبال شود.»
در این میان نکته مهم، تجهیز استان به ظرفیت هاى کافى براى خاموش 
کردن آتش سوزى هاى احتمالى است. به هر حال با رعایت همه جوانب 
ایمنى اما باز هــم احتمال وفوع حریق در جنگل و مرتــع وجود دارد که با 
احتساب این موضوع ســئوال مهم آن خواهد بود که آیا استان اصفهان از 

توانایى کافى به منظور اطفاى حریق برخوردار است؟
ابوطالب امینى مدیرکل منابع طبیعى و آبخیــزدارى اصفهان مى گوید: 
«آتش در جنگل ها و مراتع اســتان باید در کمتر از 15 دقیقه مهار شود در 
غیر اینصورت کنترل آن براحتى امکانپذیر نخواهد بود و به همین منظور 
کاهش زمان مهار حریق در عرصه هاى طبیعى استان نیازمند همکارى تمام 
دستگاه هاى مرتبط فرماندارى ها و دهیارى ها در شهرستان هاى این خطه و 

تجمیع و هم افزایى تجهیزات و ماشین آلات اطفاء است.»
شیشه فروش هم در این باره با بیان اینکه اعزام ماشین آلات و تجهیزات 
امدادى و اطفاء حریق به مناطق مورد نظــر باید در کمترین زمان ممکن 
صورت پذیرد، معتقد اســت: «اداره هاى منابع طبیعى، شــهردارى ها و 
فرماندارى و ســازمان هاى دیگر موظف اند در زمان اعلام نیاز و بدون در 
نظرگرفتن محدوده مورد نظر خود براى مهار آتش سوزى در نواحى دیگر 
همکارى کنند و در این پیوند ایجاد بانک اطلاعاتى مورد نیاز از تجهیزات 
و ماشــین آلات مرتبط با مهار حریق در اســتان و در همه بخش ها هم 

ضروریست.»

هشدارها درباره احتمال تخریب گسترده پهنه هاى جنگلى و مرتعى استان  

آتش افروزى فصل گرما در جنگل هاى اصفهان 

مدیرکل مدیریت بحران اســتاندارى اصفهان گفت: تعداد 10 
اصله درخت به دلیل وزش باد شدید در مناطق مختلف اصفهان 

قطع شده است.
منصور شیشه فروش با اشاره به اســتقرار و آغاز فعالیت سامانه 
همرفتى همراه با وزش طوفان لحظه اى، خیزش گردوخاك و 
کاهش دید افقى تا بعدازظهر امروز چهارشنبه در استان، اظهار 
کرد: این سامانه با بارش هاى رگبارى، تگرگ، رعدوبرق و صاعقه 

در مناطق غرب، شمال، شرق و مرکز پیش بینى شده است.
وى افزود: وزش تندبادهاى موقتى طى بعدازظهر روز دوشــنبه 
منجر به شکسته و قطع شدن 10 اصل درخت در مناطق مختلف 
و مرکز استان شده است، اما خســارت جانى بر فردى تاکنون 
گزارش نشده اســت، لذا با وزش تندبادها، تحکیم و استحکام 
سازى ســازه هاى ناپایدار، داربســت ها و رعایت اصول ایمنى 
تابلوهاى بین شهرى و شهرى به به ادارت راهدارى، شهردارى 

و دهیارى هاى تاکید شده بود.
مدیرکل مدیریت بحران اســتاندارى اصفهان پیرامون اینکه 
مطابق پیش بینى ها فعالیت این ســامانه همرفتى با بارش هاى 
ناگهانى باران، کاهش دید و گردوغبار همراه است، تصریح کرد: 
احتیاط در سفرهاى داخل و برون شهرى، تمهیدات لازم براى 
حفظ گلخانه ها، محصولات کشــاورزى به ویژه در مسیرهاى 
تندباد خیــز و گردوغبار، توقف فعالیت ها در فضــاى باز، اتراق 
دامداران در حاشــیه رودخانه ها، مناطق چراى دام و ممنوعیت 
کوهنوردى، استقرار نداشتن عشــایر در ارتفاعات به ویژه غرب 

استان اطلاع رسانى و توصیه شد.
مدیرکل مدیریت بحران اســتاندارى اصفهان با بیان اینکه در 
زمان وقوع تندباد از نشستن زیر درخت هاى فرسوده و صعود به 
ارتفاعات اجتناب کنید، خاطرنشان کرد: پلیس کنترل ترافیک 
در جاده ها را برعهده خواهد داشــت تا اخطارهاى لازم ابلاغ و 
محدویت هاى لازم براى برخى جاده ها اعمال شود، لذا با وقوع 
تندبادهاى لحظــه اى و کاهش  میدان دیــد، رانندگان موظف 
هستند با توجه به راهنمایى هاى ضرورى، رعایت ایمنى در تردد 

را جدى بگیرند.

سقوط 10 اصله درخت 
در اصفهان بر اثر تندباد

فقدان مدارك
دفترچه تخصیــص حق بهره بــردارى از قرارداد شــماره
 6932 – 84 – و – ج مــورخ 1389/05/30 متعلق به واحد 
/ شــرکت رویال بالینه آســیا واقع در ناحیه صنعتى کمشچه 
مفقود و از درجه اعتبار ساقط اســت. تاریخ انتشار نوبت اول: 
1403/03/08 و تاریخ انتشــار نوبت دوم: 1403/03/23    

6135-

سفر وزیر اطلاعات به 
اصفهان

حجت الاسـلام والمسـلمین سید اسـماعیل خطیب 
وزیر اطلاعات  به شهر شهید پرور اصفهان سفر کرد و 
با حضور  بر مزار سرداران شـهید حاج حسین خرازى ، 
حاج احمد کاظمى، زاهدى و  شـهداى مدافع حرم  یاد 
و خاطره این شـهدا را گرامى داشـت.  حجت الاسلام 
والمسـلمین خطیب با حضور بـر مزار برخى شـهدا با 
خانواده آنان هم دیـدار و گفتگو کـرد. وزیر اطلاعات 
همچنین  با حضور  بـر مزار آیت ا... ناصرى  و سـپس  
تخت فولاد اصفهان با قرائت فاتحه یاد و خاطره علماى 
مدفون در این آرامستان تاریخى را گرامى داشت و در 
ادامه این سـفر  با آیت ا... طباطبایى نـژاد نماینده ولی 
فقیه در استان و امام جمعه اصفهان دیدار و گفتگو کرد.

مرگ دختر 17 ساله
 در ملک شهر

سـخنگوى سـازمان آتـش نشـانى و خدمـات ایمنى 
شـهردارى اصفهان گفت: دختـر 17 سـاله در انفجار 
توأم با حریق منزل مسکونى در ملک شهر جان باخت. 
محمد شریعتى اظهار کرد: انفجار توأم با حریق منزل 
مسکونى ساعت 12 و 52 دقیقه روز دوشنبه به گزارش 
شـد. این حادثه در یک سـاختمان دو طبقه و در طبقه 
منهاى 60 در خیابان آزادگان منطقه ملک شهر اتفاق 
افتاد . وى با بیان اینکه در این حادثه بر اساس اطلاعات 
همسـایگان به علت تجمع گاز انفجار و بـه دنبال آن 
حریق اتفاق افتاده است، اضافه کرد: خانم 17 ساله که 
در این منزل حضور داشت على رغم سوختگى کم جان 

خود را از دست داده بود.

فروریزش، فرونشست نیست
عضو شوراى شهر اصفهان گفت: فروریزش زمین در 
این کلان شهر به هیچ وجه به پدیده فرونشست ارتباطى 
ندارد و حاصل فرسودگى شبکه آب و فاضلاب و عمر 
زیاد آن اسـت. ابوالفضـل قربانى اظهار کـرد: به دلیل 
فرسـودگى و عمر زیاد شـبکه آب و فاضلاب اغلب در 
بعضى نقاط این کلان شهر شـاهد حوادث فروریزش 
زمین هستیم. وى افزود: این فروریزش ها به هیچ وجه به 
پدیده فرونشست ارتباطى ندارد، حتى کاربرد اصطلاح 
فروریزش نیـز در ایـن گونه حـوادث کاربرد درسـتى 
نیسـت، چراکه به لحـاظ لغـوى و کاربردى ایـن واژه 
معناى دیگرى را براى شـهروندان القا مى کند. رئیس 
کمیسیون هوشمندسازى و حمل ونقل شوراى اسلامى 
شـهر اصفهان تصریح کرد: مدیریت شـهرى در حال 
انجام پیگیرى هاى لازم براى رفع این مشـکل است 
تا شـهروندان بتوانند با ایمنى بهتر و بیشترى در معابر 

و خیابان ها تردد داشته باشند و در شهر زندگى کنند.

فرمانده انتظامى شهرستان فلاورجان از دستگیرى زنى که با همدستى دو نفر دیگر 
شوهر خود را به قتل رسانده بود        خبر داد.مرتضى هادیان اظهار کرد: در پى اعلام مرکز 
فوریت هاى پلیســى 110 مبنى بر یک فقره درگیرى در یکى از محلات شهرستان، 
بلافاصله مأموران کلانترى 14 این فرماندهى براى بررسى موضوع به محل اعزام شدند.
وى افزود: بررسى مأموران در محل و اظهارات همسر مضروب حاکى از آن بود که دو فرد 
ناشناس به منزل آنها وارد شده و با ضربات چاقو همسرش را که در اتاق در حال استراحت 

بوده مورد ضرب و جرح قرار داده و از محل متوارى شده اند و فرد مضروب به بیمارستان 
منتقل مى شود، اما به علت شدت جراحات وارده فوت مى کند.

فرمانده انتظامى شهرستان فلاورجان ادامه داد: با مرگ مضروب پرونده وارد مرحله 
جدیدى از تحقیقات شد که در این راستا کارآگاهان پلیس آگاهى با بررسى هاى تخصصى 
صورت گرفته همسر مقتول را به عنوان مظنون اصلى پرونده شناسایى و دستگیر کردند، 
وى در ابتدا با اظهارات ضدونقیض خود قصد منحرف کردن ذهن مأموران را داشت، اما در 

مواجهه با ادله و مستندات پلیس و در بازجویى هاى تخصصى لب به اعتراف گشود و پرده 
از راز این جنایت برداشت. هادیان با اشاره به اینکه همسر مقتول انگیزه خود از این جنایت 
را اختلافات خانوادگى اعلام کرد، گفت: فرد دستگیر شده در تحقیقات کارآگاهان به قتل 
همسر خود با همدستى دو نفر دیگر اعتراف کرد که در نهایت دو متهم دیگر پرونده نیز 
شناسایى و در عملیاتى ضربتى در مخفیگاهشان دستگیر و به همراه متهم اصلى پس از 

تشکیل پرونده براى انجام اقدامات قانونى به مرجع قضائى تحویل داده شدند.

نقشه شوم یک زن 
براى قتل همسرش 
در فلاورجان
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مهدى قایدى مورد توجه استقلال است اما باشگاه  اماراتى شباب الاهلى مجوز 
خروج او از ادنوك لیگ را به همین سادگى صادر نمى کند.

در نقل و انتقالات تابستانى سال 1400 بود که مهدى قایدى مورد توجه باشگاه 
شباب الاهلى قرار گرفت و به امارات رفت تا فوتبال خود را در ادنوك  لیگ دنبال 
کند. قایدى فصل نخســت حضور در امارات را چندان درخشان سپرى نکرد. 
مهدى على مدام با او به مشــکل مى خورد و وقتى سرمربى نخواهد، بازیکن 
نمى تواند خودش را در تفکرات و ترکیب تیم جاى دهد. هر چند قایدى وقتى 
وارد زمین هم مى شد، مى درخشد و اثرى از خود به جا مى گذاشت اما سرمربى 
سابق تیم ملى امارات ترجیح اش نیمکت نشینى باشو در بسیارى از مسابقات بود.
همین نیمکت نشینى باعث شد تا قایدى دنبال راهى براى بازگشت به استقلال 
باشد. او از شرایط خود در شباب الاهلى رضایت نداشت و به همین دلیل با انتقالى 

قرضى به ایران برگشت تا دوباره پیراهن آبى استقلال را بر تن کند. 
انتقالى با رقم عجیب یک میلیون و 400 هزار یورویى که در نوع 
خود یک رکورد براى حضور قرضى یک فوتبالیســت ایرانى 
محسوب مى شد. قایدى در اســتقلال درخشید و مسیرش را 
براى ادامه حضور در ایران سخت کرد. اماراتى ها وقتى درخشش 
قایدى را دیدند، او را در ادنوك لیگ نگه داشتند و میان خودشان 

جابجا کردند. نتیجه این شد که مهدى به اتحاد کلباء 
رفت تا دوباره شاگرد فرهاد مجیدى شود. البته این 

بار هم به عنوان بازیکن قرضى و با قراردادى 
یک ساله.

در اتحــاد کلباء، مثــل دوران بــازى براى 
استقلال، قایدى به بازیکنى موثر و کلیدى 
تبدیل شــد. او آنقــدر خــوب کار کرد که 

حضــور در جــام بــراى 

آســیا  ملت هاى 
مورد توجه امیر قلعه نویى هم قرار گرفت. 
کادر فنى تیم ملى پیشــتر از شرایط بدنى و جثه قایدى 
خرده گرفته و او را خیلى به کار نمى گرفتند اما در جام 
ملت ها، مهاجم بوشهرى تبدیل به یکى از ستاره هاى 
ایران شد و از بهترین هاى تورنمنت. هنوز هم خیلى ها 
بر این عقیده اند که اگر مقابل قطر، مهدى قایدى در 
ترکیب اصلى قرار مى گرفت یا بــه عنوان بازیکن 

تعویضى وارد زمین مى شد، نتیجه دیگرى جز شکست ایران رقم مى خورد.
مهدى این فصل هم یکــى از بهترین بازیکنان لیگ امــارات بوده و آمارى 
شگفت انگیز را به نام خود ثبت کرده. او 25 بار در لیگ براى اتحاد کلباء به میدان 
رفته که 12 گل زده و 6 پاس گل داده. در جام ریاست جمهورى امارات هم او 
در 3 بازى 3 گل زده و یک پاس گل داده. یک گل و یک پاس گل در 6 دیدار 
هم آمار قایدى در جام حذفى است. یعنى در کل قایدى 34 بار در ترکیب اتحاد 
کلباء قرار گرفته، 2846 دقیقه در زمین بوده و 24 تأثیر مستقیم روى گل هاى 
اتحاد کلباء گذاشته. یعنى به طور میانگین هر 118 دقیقه یک گل یا پاس گل 

که آمارى درخشان به حساب مى آید.
قایدى 25 ساله با این آمار در زمره بهترین بازیکنان لیگ امارات قرار گرفت. 
او با اینکه در تیمــى ضعیف مثل اتحاد کلباء عضویت داشــت اما به قریب به 
اتفاق تیم هاى مهــم اماراتى نظیر العین (قهرمان آســیا) گل زد و به همین 
دلیل مشتریان بسیارى از همین حالا مترصد شکار او هستند. هواداران 
استقلال و همچنین مسئولان این باشگاه علاقه بسیارى به بازگشت 
مهاجم بوشــهرى دارند اما وقوع این اتفاق سخت است و البته نیاز به 
بودجه فراوانى دارد. قایدى تا 30 جون 2026 ( تیر 1405 ) با شــباب 
الاهلى قرارداد دارد و اگر هم نخواهد در این تیم بماند، قطعاً به باشگاهى 
دیگر در امارات منتقل مى شود. اماراتى ها خیلى سخت بازیکن 
خوب را به خارج از کشور منتقل مى کنند و همین 
مسأله کار قایدى براى بازگشت به استقلال، نه 

تنها سخت بلکه غیرممکن مى کند.
همین حالا الوصل قایدى را مى خواهد 
و همچنین اتحاد کلباء علاقه مند 
بــه تمدیــد دوره قرضى و 

یکســاله حضور باشو 
است. در امارات سخت اجازه مى دهند ستاره ها 

جدا شــوند، بخصوص حالا که قایدى بازیکن شباب 
الاهلى است و باید به این باشگاه و تصمیماتش متعهد 
باشــد. بنابراین مهدى تا 1405 در زندان اماراتى ها 
مى ماند و بعد مى تواند به عنوان بازیکن آزاد تیم جدید 
خود را انتخاب کند. هر چند همه چیز در دنیاى فوتبال 

مى تواند با مذاکره حل شود.

بازگشت باشو به استقلال نمى شود که نمى شود

قایدی تا ۱۴۰۵
در زندان الاهلی!

در شرایطى که طى روزهاى اخیر شایعاتى درخصوص وضعیت قرارداد علیرضا بیرانوند با باشگاه پرسپولیس در 
رسانه ها مطرح شده بود، حالا نیز یک رسانه روس از احتمال لژیونر شدن گلر ملى پوش سرخ ها خبر مى دهد. از 
روسیه خبر مى رسد که باشگاه اسپارتاك مسکو در حال بررسى امکان جذب علیرضا بیرانوند، دروازه بان تیم ملى 
ایران و پرسپولیس است. سایت متاریتینگ گزارش داده است که این دروازه بان آماده است تا در لیگ برتر روسیه 
بازى کند. در گزارش رسانه روسى آمده است: پیش از این، اعلام شــده بود که دژان استانکوویچ، بازیکن سابق 
اینتر و سرمربى فعلى اسپارتاك، به دنبال جذب یک دروازه بان با کیفیت است. هرچند او ترجیح مى دهد بازیکنى با 

پاسپورت روسى به خدمت بگیرد، اما تجربه و مهارت هاى بیرانوند مى تواند نظر او را تغییر دهد.

جواد خیابانى، مجرى شبکه سه سیماى ایران که چند روز پیش به کمیته اخلاق فدراسیون فوتبال جهت 
ارائه اسناد و مدارك مورد ادعا دعوت شده بود از حضور در این کمیته امتناع کرد. طبق قانون مقرر شده که 
یک بار دیگر از این مجرى تلویزیون در کمیته اخلاق دعوت بعمل آید و در صورتى که بار دیگر خیابانى در 
این کمیته حاضر نشود، پرونده او به دادسرا ارجاع خواهد شد. در روزهاى اخیر و در برنامه اى تلویزیونى جواد 
خیابانى ادعا کرده بود که VAR عمدا به کشور وارد نمى شود تا برخى افراد در تعیین نتایج تیم ها تاثیرگذار 
باشند. کمیته اخلاق یکى از ارکان قضائى فدراسیون فوتبال محسوب مى شود که مسئولیت رعایت مسائل 

اخلاقى و فرهنگى و بازى جوانمردانه را برعهده دارد.

پیشنهاد روسی در دست بیرانوند! احتمال ارجاع پرونده خیابانی به دادسرا

1- دستگاه مناقصه گزار: اداره کل نوسازى مدارس استان اصفهان            
2- موضوع مناقصه: مندرج در جدول فوق

3- تاریخ و مهلت دریافت و گشایش اسناد مناقصه:
الف) مهلت دریافت اسناد مناقصه از تاریخ انتشار آگهى      1403/03/23   لغایت مورخ    1403/03/26  

ب) مهلت تحویل اسناد مناقصه تا پایان وقت ادارى مورخ       1403/04/6
ج) زمان گشایش پاکات اسناد مناقصه روز   پنجشنبه  مورخ      1403/04/07  در محل سالن جلسات  

د) قیمت پیشنهادى پیمانکار الزاماً بایستى با سقف رتبه پیمانکار در رشته ساختمان و ابنیه مطابقت داشته باشد.
ه) نحوه عقد قرارداد به صورت زیربنایى بر اساس بخشنامه سرجمع (شــماره 96/1299188 مورخ 96/5/4 و تبیین مواردى 
از بخشنامه سرجمع به شماره 97/446861 مورخ 97/8/22 و اصلاحیه بخشنامه ســرجمع به شماره 1400/344656 مورخ 

1400/7/24و اصلاحیه بخشنامه سرجمع به شماره 1401/498688 مورخ 1401/9/16) مى باشد.  
نشانى تحویل اسناد مناقصه: اصفهان – خیابان باغ گلدسته – مقابل درب شرقى بازار هنر – اداره کل نوسازى مدارس استان اصفهان     

(تلفن تماس: 32222889)
4- نوع تضمین قابل قبول شرکت در مناقصه:  الف) سپرده (واریز به شباى شماره 780100004061030607670085 تمرکز وجوه 

سپرده بانک مرکزى   ب) ضمانتنامه معتبر بانکى
5- مدت اعتبار پیشنهادها: سه ماه پس از گشایش پیشنهادهاى مالى و این مدت براى یک بار و برابر سه ماه قابل تمدید مى باشد.
جزئیات این مناقصه در پایگاه اینترنتیwww.nosazimadaresisf.ir  و سامانه تدارکات الکترونیکى دولت (ستاد ایران) قابل رویت 
می باشد و کلیه مراحل برگزارى مناقصه از دریافت اسناد مناقصه تا ارائه پیشنهاد مناقصه گران و بازگشایى پاکتها از طریق درگاه 

انجام خواهد شد. www.setadiran.irسامانه تدارکات الکترونیکى دولت (ستاد) به آدرس

آگهی مناقصه عمومی یک مرحله ای 
شماره  ۵۸۶۶ (نوبت چاپ اول)  مورخ   ۱۴۰۳/۰۳/۲۱  

اداره کل نوسازی مدارس استان اصفهان

چاپ اول

 م.الف:۱۷۳۳۶۴۳

مدت شماره مناقصهعنوان پروژهردیف
قرارداد

نوع 
قرارداد

مبلغ تضمین شرکت 
در مناقصه ( ریال)

مبلغ برآورد اولیه به ریال
 (بر اساس فهرست بها 

سال 1403)
نوبت 
مناقصه

1
تکمیل مدرسه 

حاج عباس 
کنعانى هرندى 

جلگه
اول1/979/000/00039/571/426/727سرجمع6 ماه2003004038000025

2

تکمیل مدرسه 
حاج غلامرضا 
آریان نسب 

و حاجیه 
خانم زهره 
روستازاده 

ناحیه 4

اول4/044/000/00080/873/550/110سرجمع9 ماه2003004038000024

3
تکمیل مدرسه 

12 کلاسه 
سلامت ادیب 

ناحیه 5
اول3/213/000/00064/251/860/184سرجمع3 ماه2003004038000023

4
تکمیل مدرسه 

گل نرگس 
خورزوق برخوار

اول2/445/000/00048/880/853/715سرجمع6 ماه2003004038000022

4887 ل بیست و یکم

د علیرضا بیرانوند با باشگاه پرسپولیسدر
دن گلر ملى پوش سرخ ها خبر مى دهد. از 
 جذب علیرضا بیرانوند، دروازه بان تیم ملى 
روسیه لیگ برتر روازه بان آماده است تا در

ده بود که دژان استانکوویچ، بازیکن سابق 
 است. هرچند او ترجیح مى دهد بازیکنى با 

واند نظر او را تغییر دهد.

ت بیرانوند!

وارد زمین هم مى شد، مى درخشد و اثرى از خود به جا مى گذاشت اما سرمربى 
سابقتیم ملى امارات ترجیح اش نیمکت نشینى باشو در بسیارى از مسابقات بود.
همین نیمکت نشینى باعث شد تا قایدى دنبال راهى براى بازگشت به استقلال 
باشد. او از شرایط خود در شباب الاهلى رضایت نداشت و به همین دلیل با انتقالى

قرضى به ایران برگشت تا دوباره پیراهن آبى استقلال را بر تن کند. 
0انتقالى با رقم عجیب یک میلیون و 400 هزار یورویى که در نوع 
خود یک رکورد براى حضور قرضى یک فوتبالیســت ایرانى 
محسوب مى شد. قایدى در اســتقلال درخشید و مسیرش را 
براى ادامه حضور در ایران سخت کرد. اماراتى ها وقتى درخشش 
قایدى را دیدند، او را در ادنوك لیگ نگه داشتند و میان خودشان 

اتحاد کلباء  به این شد که مهدى جابجا کردند. نتیجه
رفت تا دوباره شاگرد فرهاد مجیدى شود. البته این 

بار هم به عنوان بازیکن قرضى و با قراردادى 
یک ساله.

بــازى براى اتحــاد کلباء، مثــلدوران در
استقلال، قایدى به بازیکنى موثر و کلیدى 
تبدیل شــد. او آنقــدر خــوب کار کرد که 

حضــور در جــام بــراى 

آســیا  ملت هاى 
مورد توجه امیر قلعه نویى هم قرار گرفت.
کادر فنى تیم ملى پیشــتر از شرایط بدنى و جثه قایدى
خرده گرفته و او را خیلى به کار نمى گرفتند اما در جام 
ملت ها، مهاجم بوشهرى تبدیل به یکى از ستاره هاى 
ایران شد و از بهترین هاى تورنمنت. هنوز هم خیلى ها 
بر این عقیده اند که اگر مقابل قطر، مهدى قایدى در 
ترکیب اصلى قرار مى گرفت یا بــه عنوان بازیکن 

8اتحاد کلباء گذاشته. یعنى به طور میانگین هر 118 دقیقه یک گل یا پاس گل 
که آمارى درخشان به حساب مى آید.

5قایدى 25 ساله با این آمار در زمره بهترین بازیکنان لیگ امارات قرار گرفت. 
او با اینکه در تیمــى ضعیف مثلاتحاد کلباء عضویت داشــت اما به قریب به 
اتفاق تیم هاى مهــم اماراتى نظیر العین (قهرمان آســیا) گل زد و به همین 
ددلیل مشتریان بسیارى از همین حالا مترصد شکار او هستند. هواداران 
ااستقلال و همچنین مسئولان این باشگاه علاقه بسیارى به بازگشت 
مممهاجم بوشــهرى دارند اما وقوع این اتفاق سخت است و البته نیاز به 
5 ( تیر 1405 ) با شــباب  6 جون 2026 0ببببوبودجه فراوانى دارد. قایدى تا 30
ااالاهلى قرارداد دارد و اگر هم نخواهد در این تیم بماند، قطعاً به باشگاهى 
امارات منتقل مى شود. اماراتى ها خیلى سخت بازیکن دیگردر

خوب را به خارج از کشور منتقل مى کنند و همین 
مسأله کار قایدى براى بازگشت به استقلال، نه 

تنها سخت بلکه غیرممکن مى کند.
مى خواهد  همین حالا الوصلقایدىرا
و همچنین اتحاد کلباء علاقه مند 
بــه تمدیــد دوره قرضى و 

یکســاله حضور باشو 
است. در امارات سخت اجازه مى دهند ستاره ها 

جدا شــوند، بخصوص حالا که قایدى بازیکن شباب 
الاهلى است و باید به این باشگاه و تصمیماتش متعهد 
5باشــد. بنابراین مهدى تا 1405 در زندان اماراتى ها 
مى ماند و بعد مى تواند به عنوان بازیکن آزاد تیم جدید 
خود را انتخاب کند. هر چند همه چیز در دنیاى فوتبال 

مى تواند با مذاکره حل شود.

نوبت 
مناقصه

اول

اول

ل ا

دروازه بان اسبق تیم فوتبال سپاهان از خاطرات شیرین خود در آخرین قهرمانى سپاهان 
در جام حذفى فوتبال گفت.شــهاب گردان اظهار داشت: در سال 91 وقتى به سپاهان 
آمدم، تا روزهاى آخر در لیگ برتر شانس قهرمانى داشتیم اما با باخت به داماش گیلان، 

قهرمانى را به استقلال دادیم.
وى ادامه داد: در جام حذفى اما اســتقلال را در نیمه نهایى و پرسپولیس را در فینال در 

ضربات پنالتى شکست دادیم و قهرمان شدیم.
گردان تصریح کرد: ضربات پنالتى بازى با استقلال خیلى طولانى شد، مهدى رحمتى 
براى استقلال پنالتى زد و خراب کرد اما پنالتى فرزاد حاتمى را گرفتم و با پنالتى میلان 
سوشاك به فینال رسیدیم.دروازه بان اســبق تیم فوتبال سپاهان خاطرنشان کرد: در 
نیمه نهایى هر دو تیم سپاهان و پرسپولیس مهمان بودند و طبق قرعه کشى، بازى فینال 
در ورزشگاه آزادى تهران برگزار شد.وى یادآور شد: در فینال بازى 2 بر 2 مساوى شد اما 
در ضربات پنالتى 4 بر 2 پیروز شدیم، 2 بازیکن پرسپولیس پنالتى را خراب کردند و ما 
هر 4 پنالتى را گل کردیم و قهرمان شدیم.گردان با اشاره به سال هاى حضور در تیم هاى 
دیگر گفت: با ابومسلم به فینال حذفى رسیده بودم اما متاسفانه باختیم، با ذوب آهن نیز 
2 بار در نیمه نهایى از جام حذفى کنار رفتیم.دروازه بان اسبق تیم فوتبال سپاهان که به 
تازگى از فوتبال خداحافظى کرده، عنوان داشت: همه تیم هایى که در آن ها بازى کردم از 
جمله نساجى، ابومسلم،  ذوب آهن، پرسپولیس، سپاهان، فولاد خوزستان و صنعت نفت 

را دوست داشتم اما در اصفهان و ذوب آهن بیشتر بازى کردم و دوران بهترى داشتم.
وى با بیان این که طرفدار سپاهان هستم، گفت: انتظار دارم بازیکنان تمام قدرت و تمرکز 
خودشان را در بازى هاى حذفى به کار بگیرند تا جام حذفى را بگیریم؛ تیم هاى خوب 
حذف شده اند، البته تیم هایى که به نیمه نهایى رسیده اند، شایستگى داشته اند اما توقع 
دارم سپاهان قهرمان جام حذفى شود. گردان در پایان بیان داشت: سال هاى خوب و به 

یادماندنى در اصفهان داشتم و امیدوارم بتوانم بار دیگر به اصفهان بازگردم.

خاطره بازى با آخرین دروازه بان سپاهان که جام حذفى را برد

مهدى رجب زاده پس از ناکامى تیمش در راه رسیدن به لیگ برتر صحبت هاى جنجالى 
به زبان آورد.

با وجود پیروزى فجرسپاسى مقابل تیم پارس جنوبى جم و امتیاز برابر آنها با چادرملو، 
اما تیم رجب زاده به دلیل عملکرد ضعیف در تقابل رودررو مقابل حریف یزدى،  باز هم 

از راهیابى به لیگ برتر باز ماند.
مهدى رجب زاده سرمربى فجرى ها در پایان مســابقه نزد هواداران شیرازى رفت که 
خود را به جم رسانده بودند تا شاهد صعود تیمشــان به لیگ برتر باشند ولى این اتفاق 

براى آنها رخ نداد.
رجب زاده در جمع هواداران گفت: یک بار براى همیشه با شما حرف مى زنم، هیچوقت 
نیامده بودم که با شما صحبت کنم. از همه شما عذرخواهى مى کنم. او ادامه داد: زحمت 
کشیدیم، تلاش کردیم، من هم هر چه در توان داشتم را براى تیم گذاشتم. تیم ما هیچ 
پشت پرده اى نداشت و روسیاهى آن براى کسانى ماند که زد و بند کردند و الان دو، سه 

نفرشان را دستگیر کرده اند.
وى گفت: در لیگ یک تنها تیمى که صداقت داشــت و سلامت کار کرد، ما بودیم. در 

فوتبال فراز و نشیب زیاد است و من هم جام جهانى را به خاطر همین زد و بندها از دست 
دادم وگرنه من باید به جام جهانى مى رفتم.

سرمربى فجر در پایان اضافه کرد: سرم را فقط جلوى خدا پایین مى آورم.  هر کسى هم 
که ناراحت است، ایرادى ندارد. همه نباید مثل هم فکر کنند.

فوتبال ایران کمتر مربیان تحصیل کرده را به خودش دیده، اما 
چادرملو اردکان با سرمربى مهندس خود توانست جواز حضور 
در لیگ برتر را به دست بیاورد و با هدایت سعید اخبارى صعود 

شگفت انگیزى از لیگ دسته اول داشته باشد.
ســعید اخبارى که بیش از یــک دهه تجربــه کار در فوتبال 
به عنوان مربى را داشته و پس از هدایت ماشین سازى تبریز و 
سایپا روى نیمکت چادرملو اردکان نشست، در حالى توانست 
این تیم را در دومین سال فعالیت خود به لیگ برتر برساند که 
در عرصه علمى هم جزو مربیان تحصیل کرده به شمار مى رود.

این مربى 38 ساله فارغ التحصیل رشته مهندسى مکانیک از 
دانشگاه صنعتى امیرکبیر تهران بوده و پس از آن هم کارشناسى 
ارشد را در رشته روانشناســى ورزش در دانشگاه تهران دنبال 
کرده و البته همزمان در عرصه فوتبال نیز فعالیت داشته است. 

اخبارى در صورت ادامــه همکارى با چادرملــو اردکان که 
قابل پیش بینى هم هســت، جزو مربیــان تحصیل کرده در 
فصــل جدید لیــگ برتر هــم خواهــد بود کــه حضورش 
به عنوان یــک مربى جــوان در ایــن عرصه جالــب توجه

 است.

حرف های جنجالی رجب زاده 

یک مهندس در فصل جدید لیگ برتر!

تیم فوتبال چادرملو با شکست دریا بابل بالاتر از فجرسپاسى در رتبه دوم قرار گرفت و به لیگ برتر فوتبال ایران صعود کرد تا بعد از 
سال هاى طولانى فوتبال یزد نماینده اى در لیگ برتر فوتبال داشته باشد. تیم فوتبال چادرملو با حضور 18 هزار هوادار  در این مسابقه 
توانست تاریخسازى کند و بعد سال هاى طولانى به لیگ برتر صعود کند و این شبى فراموش نشدنى براى مردم استان یزد خواهد بود. 
در سوى دیگر تیم فوتبال دریا بابل با شکست در این مسابقه به مسابقات لیگ دسته دوم سقوط کرد تا در این مسابقه روى تلخ و شیرین 

فوتبال به نمایش گذاشته شد!

یزد به لیگ برتر بازگشت



صاحب امتیاز: شرکت رسانه گستر نصف جهان

فرهنگى، اجتماعى،اقتصادى و سیاسىفرهنگى، اجتماعى،اقتصادى و سیاسى
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نافرمانــى نکــرد، بــه او اخطــار شــد و بــه خــدا روى آورد.
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ساسان اکبرزاده 
کاهش 15 درصدى مصرف برق هر مشــترك در ســطح استان 
اصفهان موجب خواهد شد تا ما در تابســتان و در زمان پیک بار، 

مشکلى نداشته و در نتیجه خاموشى نداشته باشیم.
رئیس هیأت مدیره و مدیرعامل شرکت توزیع برق استان اصفهان 
در جمع خبرنگاران با اعلام این مطلب گفت: برنامه هاى مدیریت 
بار در پى رویکرد دو ســویه با بخش هاى مختلف اســتان، از 12

خردادماه سال جارى در شــرکت توزیع برق استان اصفهان آغاز 
شده است. 

محمد مرادى در تشــریح برنامه مدیریت بار در زمان پیک افزود: 
در پى جلســات متعدد با مســئولان اداره صمت و ... و براساس

 مصوبه اى قرار است در 80 منطقه صنعتى، بجاى تعطیلى روزهاى 
جمعه، صنایع این تعطیلى را در طول هفته تقسیم کنند تا به پایدارى 
شبکه کمک شــود که جا دارد از صنایع که در این راستا همراهى 

کردند قدردانى شود. 
وى همچنین افزود: بخش صنایع در سطح هاى دو مگاوات و زیر 
دو مگاوات قرار مى گیرند که در بخش هشــدار موظف به کاهش 
35 درصدى برق و در سطح اضطرار موظف به کاهش 55 درصدى 

برق هستند.
مرادى تصریح کرد: اگر مصــرف برق صنایع یک روز در هفته زیر 
90 درصد باشــد در چارت پاداش قرار مى گیرند و خاموشى ندارند 
و همچنین باید ســالیانه 5 درصد از مصرف برق خود را از انرژى 

خورشیدى تأمین کنند.
وى با بیان اینکه در بخش کشاورزى 26 هزار مشترك داریم که از 
چاه آب و پمپ کشاورزى استفاده مى کنند گفت: از 26 هزار کشاورز 
که از مشترکین توزیع برق استان اصفهان هستند 21 هزار مشترك 
با ما همکارى دارند که بر این اســاس، براى این کشاورزان روزانه 
از ساعت 13 تا 18 مدیریت بار اعمال شده و اگر این مدیریت بار را 
رعایت کنند بقیه ساعات پروانه آنها رایگان خواهد بود تا برق پایدار 

بخش کشاورزى محقق گردد. 
مدیرعامل شرکت توزیع 
بــرق اســتان اصفهان 
همچنین گفت: ادارات نیز 
موظف هستند در ساعات 
ادارى 40 درصد و در غیر 
ساعات ادارى 70 درصد 
صرفه جویى در مصرف 
برق داشته باشند و این در 
حالى است که در بخش 
تجــارى و خانگى براى 
مشترکین برنامه کاربردى 
بوده و در صورتى که هر 

مشترك نسبت به مدت مشابه سال گذشته در مصرف برق کاهش 
داشــته باشــد که این امر رصد مى گردد، ما تشــویق ها و جوایز 
ارزنده اى در نظر گرفته ایم تا بدینســان مدیریت مصرف صورت 
گیرد که البته هر چه در راستاى مدیریت مصرف مشترکین خانگى 
حرکت شود به سبد اقتصادى خانواده و بار شبکه کمک خواهد شد. 

مرادى گفت: حوزه هاى عملیاتى شرکت توزیع برق استان اصفهان 
شبانه روزى بوده و پذیرش مشترکین بصورت غیرحضورى انجام 
شــده و فرآیند محور هســتیم تا رضایتمندى مردم بیش از پیش 
حاصل شود. از دیگر سو توسعه هوشمند سازى شبکه در برنامه مى 
باشد و ما با شرکت هاى دانش بنیان هماهنگى بسیار خوبى داریم 
وى این را هم گفت که الگوى مصرف 300 کیلو وات در ماه براى 
هر مشترك است که باید رعایت شود چرا که مصرف بیش از این 

میزان موجب افزایش چشمگیر هزینه برق مشترك خواهد شد.
مدیر عامل شرکت توزیع برق اســتان اصفهان مى گوید: شرکت 
توزیع برق استان اصفهان در پهنه اى به وسعت 91 هزار کیلومتر 
مربع وظیفه تأمین برق در 23 شهرستان بجز شهرستان اصفهان، 9

بخش، 14 شعبه، 96 شهر و 132 روستا را بر عهده داشته که در حال 
حاضر با بهره گیرى از نرم 
افزارها، مدیریت داده ها و 
اپلیکیشن هاى گوناگون 
بدنبال دستاوردهاى نوین 
بوده، تــا خدمات مطلوب 
ترى به یک میلیون و 600

هزار مشــترك خود ارائه 
دهد. 

وى سپس به اولویت هاى 
شرکت صنایع برق استان 
اصفهان پرداخت و گفت:  
توســعه شــبکه، اجراى 
پروژه هزار کیلومتر تبدیل کابل به ســیم، توجه به نیروى انسانى 
کارآمد و نگهداشت آنها، نگاه متوازن به شهرستانها، کاهش مدت 
زمان خاموشى و ... فقط بخشى از فعالیت هایى است که امسال در 

شرکت توزیع برق استان اصفهان به انجام مى رسد. 
مرادى از کسب رتبه اول شرکت توزیع برق استان اصفهان در زمینه 

نصب نیروگاه خورشیدى پشت بامى خانگى در مقیاس کوچک در 
کشور خبر داد و گفت: قرار است ســالیانه 5 درصد انرژى مصرف 
برق مشترکین خانگى و یک درصد صنایع بالاى یک مگاوات، از 
طریق نیروگاه هاى تجدیدپذیر تأمین گردد. این در حالى است که 
شرکت توزیع برق استان خرید تضمینى داشته و همه کسانى که 
در این راستا سرمایه گذارى کنند درآمدهاى خوبى خواهند داشت. 
مدیرعامل شرکت توزیع برق استان اصفهان عملکرد این شرکت 
در دولت سیزدهم را برشــمرد و گفت: طى فعالیت دولت سیزدهم 
تاکنون و توسط شــرکت توزیع برق استان اصفهان 500 نقطه در 
استان تقویت و افت و ولتاژ انجام شد، در 600 روستا در قالب طرح 
بهارســتان فعالیت هاى لازم صورت گرفت، 122 هزار مشترك 
جدید جذب شد، 2400 کیلومتر ســیم به کابل تبدیل گردید، برق 
رسانى چراغ روشــنایى اصلاح گردید، 13 هزار مقره تعویض شد. 
50 هزار شاخه برى و اتصال صورت گرفت. زیرساخت و ظرفیت 
سازى صورت پذیرفت و اقدامات متعدد دیگرى هم به انجام رسید.
مرادى همچنین تبدیل شــبکه هاى 20 کیلوولــت، تبدیل 970

کیلومتر ســیم به کابل، بهینه سازى شــبکه هاى روستایى، برق 
رســانى به هزار و 140 واحد مســکن ملى در اســتان اصفهان، 
فیدرگیرى از پســت آران و بیدگل براى افزایــش ظرفیت و ... را 

تعدادى از پروژه هاى در حال افتتاح خواند. 
وى اظهار امیدوارى کرد اقدامات شرکت توزیع برق استان اصفهان 
موجب امیدآفرینى و رضایت مندى مشــترکین در شهرستانهاى 
استان شــده و از رسانه ها نیز خواســت تا با انعکاس فعالیت هاى 
انجام شــده و اقدامات به ثمر نشسته، شــرکت توزیع برق استان 

اصفهان را یارى دهند. 
در این نشســت صمیمانه مدیر عامــل، معاون بهــره بردارى و 
دیســپاچینگ، معــاون فــروش و خدمــات مشــترکین و ... 
بــه ســوالات متعــدد خبرنــگاران در زمینــه هــاى مختلف

 پاسخ گفتند.

مدیرعامل شرکت توزیع برق استان  در جمع خبرنگاران اعلام کرد؛

رتبه اول شرکت توزیع برق استان اصفهان در زمینه نصب نیروگاه خورشیدى خانگى

آیین افتتاحیــه ارزیابى جایزه تعالى و پیشــرفت در ذوب آهن 
اصفهان با حضور مهدى کوهى مدیرعامل، معاونین و مدیران 
این مجتمع عظیم صنعتى و تیم ارزیاب یک شنبه 20 خرداد در 

محل سالن جلسات دفتر مدیرعامل برگزار شد.
تیم شش نفره ارزیابان با حضور سید جواد رضوى ارزیاب ارشد ، 
ارزیابى ذوب آهــن اصفهان در جایزه تعالى و پیشــرفت را به 

عهده دارند.
مهدى کوهى در این آیین گفت: تاسیس ذوب آهن اصفهان در 
دهه 50 ، موجب توسعه زیرساخت ها و همچنین شکل گیرى 

سایر صنایع کشور شد و نیز توسعه منطقه را رقم زد.
وى افزود: تولید این شرکت در ابتدا 500 هزار تن بود و به تدریج 
افزایش پیدا کرد و چشم انداز دســت یابى به تولید 3 میلیون و 
200 هزار تن در قالب برنامه تحولى براى این شــرکت در نظر 

گرفته شده است.
مدیرعامل ذوب آهن اصفهان افزود : با توجه به اینکه زنجیره 
تولید در این مجتمع از معدن تا محصول نهایى مى باشــد، به 
صورت مســتقیم و غیر مســتقیم براى بیش از 250 هزار نفر  

اشتغال زایى کرده است.
کوهى گفت : این مجتمع بنیانگذار فعالیت هاى معدنى کشور 
از جمله اکتشاف واستخراج اســت و هنوز هم بسیارى مناطق 

معدنى کشور با نام ذوب آهن شناخته مى شود .
وى اظهار داشــت: تاکنون بیش از  45 پروژه زیست محیطى 
در ذوب آهن اصفهان در بخش هاى هوا، آب، پســاب، خاك، 

پسماند و مدیریت مصارف مواد و انرژى اجرا شده است. در حال 
حاضر نیز 16 پروژه زیست محیطى در بخش هوا و 5 پروژه در 
بخش مدیریت مصارف آب، انتقال پساب هاى شهرهاى مجاور 
و تصفیه و بازچرخانى پســاب در دســت برنامه ریزى و یا اجرا 
مى باشــد و ذوب آهن اصفهان پروژه هاى زیست محیطى را با 

رویکرد دانش بنیان به پیش مى برد.
مدیرعامــل ذوب آهن گفت: بر اســاس طرح جامع زیســت 
محیطى، اقدامات ذوب آهن اصفهان براى دستیابى به شرایط 
مطلوب در 38 محور برنامه ریزى شــده است که 16 محور آن 
محقق شده و به تایید سازمان محیط زیست استان نیز رسیده و 
موارد دیگر نیز در حال تحقق و پنج محور زیست محیطى دیگر 

هم تا پایان امسال به نتیجه مى رسد.
مدیرعامل ذوب آهن اصفهان تصریح کرد: این مجتمع عظیم 
صنعتى تولید سازگار با محیط زیست را سرلوحه کلیه فعالیت هاى 
شرکت قرار داده است و بر این اســاس از طریق تعامل بسیار 
نزدیک با معاونت علمى و اقتصاد دانش بنیان ریاست جمهورى 
پروژه هاى زیســت محیطى در بخش هایى مانند کک سازى، 
فولادسازى و کوره بلند را با ضمانت این معاونت در حال انجام 

دارد.
کوهى در خصوص مســئولیت هاى اجتماعى ذوب آهن اظهار 
داشت: این مجتمع بزرگ ترین جنگل دست کاشت کشور در بین 
صنایع را به مساحت 16 هزار و 500 هکتار احداث نموده است و 
نکته مهم در این خصوص این که بیش از 14 هزار هکتار آن به 

صورت دیم است و همچنین از سالیان پیش نیز کاشت گونه هاى 
مقاوم به کم آبى را در دستور کار قرار داده است.

وى افزود: در مقایســه با کل مساحت ســایت کارخانه، سطح 
فضاى سبز این شرکت بیش از 84 برابر استاندارد مربوطه است 
و هم اکنون هزینه سالانه حفظ و نگهدارى این فضاى سبز بالغ 
بر 1000 میلیارد ریال مى باشد. این فضاى سبز وسیع علاوه بر 
تاثیر شگرف بر اکوسیستم منطقه، نقش موثرى در جذب ذرات 

گرد و غبار و ترسیب دى اکسید کربن دارد.
مدیرعامل ذوب آهن ، سایر ابعاد مسئولیت هاى اجتماعى این 
مجتمع را شامل ساخت بیمارستان شهید مطهرى براى خدمت 
به کارکنان و جامعه پیرامون ، ورزشگاه بزرگ فولادشهر ، کمک 
به توسعه زیرســاخت ها از جمله اتوبان اصفهان به ذوب آهن 
و... تربیت نیروى انسانى متخصص و ماهر که در ساخت سایر 

صنایع کشور موثر بودند ، ذکر کرد .
کوهى با اشاره به اینکه کیفیت محصولات ذوب آهن اصفهان 
یکى از مزیت هاى اصلى این شــرکت اســت ،گفــت : این 
محصولات مطابق با اســتانداردهاى جهانى تولید مى شود و 

ضمن تامین نیاز داخل ، به بیش از 25 کشور صادر مى گردد.
وى با بیان اینکه ذوب آهن اصفهان پیشــران توسعه حمل و 
نقل ریلى و متروى کلان شــهرها و پیشــران توسعه صنعتى 
سازى ساختمان است گفت: توســه حمل و نقل ریلى یکى از 
دستاوردهاى ماندگار شــهید جمهور آیت ا... رئیسى است که 
ذوب آهن اصفهان افتخــار تامین ریل آن را داشــت .  برخى 
محورهاى در حال ساخت با ریل ذوب آهن شامل میانه-تبریز، 
همدان-سنندج، رشــت-انزلى ، چابهار- زاهدان و....  است و 
همچنین ریل مترو براى کلان شهرها همچون اصفهان ، تبریز ،

 مشهد، تهران و.... تامین گردید.  

مدیرعامل ذوب آهن ، تولید تیرآهن بال پهن تا ســایز 28 را از 
دیگر دســتاوردهاى این مجتمع دانست و گفت : امسال جهت 
تکمیل سبد تیرآهن هاى بال پهن ، تولید سایز 30 این محصول 
در دستور کار قرار دارد . این محصول سه مزیت تسریع در ساخت 
و ساز ، کاهش قیمت تمام شده و افزایش ایمنى ساختمان را در 
پى دارد که به ویژه در کشور زلزله خیز ایران از اهمیت ویژه اى 
برخودار است . ضمن اینکه این مجتمع آرك معدنى را نیز تولید 
کرده اســت که این محصول ایمن جایگزین آرك هاى چوبى 

در معادن شده است.
مهدى کوهى در ادامه با اشاره به اقدامات صورت گرفته در این 
مجتمع جهت تامین پایدار مواد اولیه گفت : ذوب آهن اصفهان 
به عنوان اولین تولیدکننده فولاد به روش کوره بلند در کشور، 
همچنان با معضــل تامین مواد اولیه کربــن دار و مواد آهن دار 
مواجه اســت. اولویت ما در تامین مواد اولیــه ، تامین از داخل 
کشور است اما   در خصوص زغال ســنگ ، تولید داخل براى 
تامین نیاز ذوب آهن اصفهان کافى نیست و از این رو چاره اى جز 
تامین باقى مانده زغال مورد نیاز مجموعه از بازارهاى خارجى 

وجود ندارد.
کوهى اظهار داشــت: ذوب آهن اصفهان با سرمایه گذارى و 
فعالیت در بخش معدن ، در راســتاى تامین پایدار اقدام کرده 
است .در این راستا این مجتمع برنامه دارد که برداشت از معدن 
ققنوس را به یک میلیون و 500 هزار تن ســنگ آهن برساند . 
این شرکت با برخوردارى از نیروگاه و همچنین تعامل با وزارت 
صمت بــراى تامین گاز مورد نیاز به ســمت خــود تامینى در
 یوتلیتى ها رفته اســت به گونه اى که در تابستان و زمستان با 

کمبود آب ، برق و گاز در تولید مشکلى ایجاد نشود .
وى در خصوص پروژه هاى توســعه ذوب آهن گفت: یکى از 

مهم ترین اهداف ما در دو سال اخیر، تسریع در تکمیل و اجراى 
طرح هاى توسعه اى مجموعه بوده است. پروژه بازسازى باترى 
2 در حال پى گیرى است که تا سال 1405 راه اندازى مى شود. 
پروژه «LF3» در مرحله تست سرد است و پروژه «LF1» با 
هدف افزایش بهره ورى تولید در مجموعه تا پایان سال جارى 
به بهره بردارى خواهد رســید .پروژه پلنت اکسیژن در آستانه 
بهره بردارى قرار دارد و پروژه تصفیه خانه مرکزى مجموعه نیز 
که با روش BOT درحال انجام اســت، در مراحل پایانى قرار 
دارد و برداشــت آب از زاینده رود را کاهش مى دهد  که در این 
راســتا در پروژه خط انتقال آب از دریاى عمان به اصفهان نیز 

مشارکت داریم.
وى با اشاره به اصلاح ساختار مالى در سال گذشته و همچنین 
اصلاح ساختار تولید در سال جارى و برنامه هاى جانشین پرورى 
جهت توسعه سرمایه هاى  انسانى ، گفت : مجموعه این اقدامات 
تحولى که با تلاش و کوشش همکاران در بخش هاى مختلف 
شرکت محقق شده است ، به رشد و تعالى این مجتمع در ابعاد 

مختلف مى انجامد .
مهران قمــى معــاون برنامه ریزى و توســعه و سرپرســت 
معاونت بهره بــردارى ذوب آهــن نیز ضمن بیــان آمادگى 
بخش هــاى مختلف شــرکت براى ایــن ارزیابــى ،گفت : 
امیدواریــم پایــش فرایندهــاى ذوب آهن در ایــن ارزیابى 
باعــث شــود نقــاط ضعــف و قــوت را بهتــر شناســایى

 کنیم .
تیم ارزیابى نیــز در این آیین گفت: تلاش مــى کنیم در حین 
ارزیابى اختلالى در فرایند شرکت در بخش هاى مختلف ایجاد 
نشود و در خصوص اسناد و مدارك شرکت نیز رعایت امانتدارى 

صورت مى گیرد.

 با حضور مدیر عامل ذوب آهن و و تیم ارزیاب برگزار شد؛

آیین افتتاحیه ارزیابى جایزه تعالى و پیشرفت در ذوب آهن اصفهان


